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(Editor’s Note: The following
_Jetter, written by Laguna Beach resi-

dent William O. Miacher, was recent-
1y sent to Car) Albert, speaker of the
Heuse of Representatives in
Washirgton, D.CH

Dear Mr. Speaker:

Before staging that Bloodless Coup
d’e 1at timpeachment) being demand-
ed by the liberal extremists in both
houses of Congress and elsewhere,
don’t you agree, they should bear in
mind that the people in the U.S. area
little more sophisticated, politically,
than our counterparts in Latin
America, where such things happen
frequently?

. Ouwr people are going to be damned

hard to fool, to say nothing of the
possible disastrous repercussions.
Yes, Mr. Speaker, it is your respon-
sibility to warn these irresponsible
extremist characters ol the possible
consequences of their actions.

Sure, these extremists will
probably have the full support of the
three irresponsible TV networks, the
New' York Times, Washington Post
ond the Daily Worker, none of whom
eclhio the voice of most of the
hardworking, taxpayirg ritizens.

Mr. Speaker, should we lynch the
President, just becavse he has a poor
TV image™, too trusting with a few
top aides, authorized an investigation
of a traitor and ended the Vietnam

- war, bringing our POW's home,
resulting in the embarrassment to
some of our liberal extremists?

Lets examine and weigh some of
the more frequent charges against the
President:

}. Attempted bugging of
Democratic headquarters, There has
been absolutely no proof presented
thus far, that the President had any
knowledge of the act. Furthermore,
no irtellipent persen would believe

. that the President is that stupid.

2. Wrong doings of top Aides. Yes,

the President is obviously guilty 61

waes Agoinst Hinen
in Merif

3. ‘Campaign contributions. No
proof has been presented to show that
the President has persorally accepted
any illegal campaign funds or made
any illegal deals with contributors.
His election comimittee’s practice
seems to be po different from the
regular practice of the Democratls ex-
cept the amounts were a little larger,
The Country would really be shocked
with the revelations of the illegal con-
tributions received by the Democrats
from such sources as the AFL-CIO
and other big Unions. I would venture
1o say most of our liberal extrernists
in both houses of congress would be in
Jail.

4. Tax deductions, Yes, I would say
the President is guilty of tax deduc-
tions for donations of his vice-
presidential papers, which he has
already acknowledged, bul nothing il-
legal. The same thing can be said
about Hubert Humphrey, Lyndou

Johnson, ex-governor Edmund C.
Brown, to name only a few.

5, Landslide Victory. Probably the
biggest crime committed by the
president, in the eyes of the left-
extremists, was his over-whelming
victory in 1972. They refuse to accept
it and are frustrated. They have no
real issues, so they are building up
Watergate, as a target to run against”
in 1976 ond future elections.

Regardless of the outcome of the af-
fair, Democrats will be running

against Watergate for the next 20
years. Just like Roosevelt and
Truman ran against the Hoover
Depression for a similar period of
time.

Listed above is only a few of the

.most frequent charges against the

Prcs:dent It would regquire several
books 1o Jist them all. As a matter of
fact, the president would have had to
have a thousand doubles in order to be
able to commit all the crimes he has
been charged with in relation to
W.‘ltergate.

So, in the best interest of our Coun-
try, may I suggest that you udvise

being too trusting, when engaging t
aides and advicers. Is that a crimre?
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Humphrey Denies .

1

S e

PRonation from nghés

WASHINGTON (AP, — Sen. & Maheu said 0 swom teshi-
Hubert H, Humphrev, D Minn., . nony last sumimer that he de-

has denied under nath that he |

personally received a 850.000
cash  eontribution  frem the
Howard Hughes organizalion
during the 198 presidential
campaign.

Humphrev made the denial in
a court-nrdered deposition tak-
en 1 s oflice Tuesday n
which he replied tn a <eries of
wntten questhinas prepared by
attormeys for Hughes and cross-
questions submined by lawyers
for a former Hughes aide, Rob-
ert A ANaheu

The deposition wiii be ontered
as evidence in a vl tnial
scheduled to begin next week In
Los Angeles.

Ivered $50.000 in cash from
Hughes to Humphrey while the
fwe men £at in a imousine in
front of a Los Angeles hotel tn
the fall of 1968, Hurtiphrey was
vive president at the hime,

Mahen has charged that
Hughes hbeled tum dunng a
1972 telephone news conference
by inferring that Maheu had
stnlen money while supervising
Hughes' hotel and ggmblhing op-
erations in Las Vegas, hev.

In a counter-suil. Hughes con-
tends Maheu misappropriated

wiarma foumde sebecbad o e
MR LU URWUALEY 4 i,

possibly including the $50.000 he
%4y he passed to Humphrey.: -

Humphrey has acknowledged
meeting Maheu in July 196§ &t
the Century Plaza Hotel in Los
Angeles during @ Humphrey
fund-raising event in .which
Maheu participated. 7 ..

But the senator demed ‘that
he had received an attache

case from Maheu etther ther or

any other time. L.

[

One of these gentle
is a liar!

Why has not the Derp
of Justice or the

Watergate Committees
investigated, or cou
it be that Democrats

are lmmune?

s...purjury,rizht?
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To: BAC, LOM&I REC-’, / 1 - Mr. _ e

From: Director, FBI 74 'DZfO?

BENATOR HUBERT H. HUMPHREY,;
ROBERT A. MAHEU

PERJURY

00: LA

P

Enclosed for each office is & copy of a memorandum from
Assistant Attorney General, Criminal Division, Department of Justice
dated 9-10-74, in which request is made of the FBI to conduct a prelim-
inary investigation into a possible Perjury violation committed by either
Benator Hubert H. Humphrey or Robert A. Maheu, former aid to Howard
Hughes in connection with an on-going civil libel suit.

As requested by the Department, Los Angeles should obtain
copies of those portions of the statements given in depositions or testimony
in connection with civil libel suit captioned "Maheu vs Hughes Tool Co.,

a corporation, Byoir and Associates, & corporation, and Richard
Hanna, No. 72-305HP," in United States District Court, Central District
of California, relevant to the $50, 000 contribution involved, :

The Department has advised that the preliminary investigation
requested should be limited at this time to the obteining of the above
documents. Interviews of persons involved are not requested at this time,

Los Angeles should submit LHM and include as enclosures to the
LHM copies of documents obtained.

Senator Humphrey has been advised that an investiéation into
this matter has been initiated. .

'4

Enclosure
1 - WFO (Information) (Enclosure)

SEE NOTE PAGE TWO...
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Airtel to SAC, Los Angeles ' s A
RE: SENATOR HUBERT H, HUMPHREY . |

i ) . - - Fooos oL '
NOTE: Department Atto Edward Lowenberg, General Crimes Section,
advised Supervisor n 9-17-74 that the preliminary
investigation requested by the epartment should be limited at this time
to obtaining copies of pertinent portions of testimony and depositions given
by Senator Humphrey and Maheu regarding the $50, 000 contribution .
involved In this matter. He stated &was not necessary to conduct any

interviews at this time, . .. _ _
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' Date: 10/3/TH

{Type in plaintext or code!)

ATRMATT

{Priority)

DIRECTOR, FBI
SAC, LOS ANGELES (74-245) (P)

RE: SENATOR HUBERT H. PHREY;
ROBERT A, MAHEU
PERJURY
00: Ios Angeles

Re Bureau airtel to Ios Angeles dated 9/18/74. c

Enclosed herewith for the Bureau are six copies

of a letterhead memorandum pertaining to a preliminary
inquiry into this matter, sed for Washington Field
is also one co of the sa . ,

Py REC-72 W — '

The entlosed LHM describes the testimony given
this triasl, and the depositions taken, as being massive,
The testimony consists 6f a 12,000 page transcript and”
according to the Court Reporter, SAM GOLDSTEIN, testimony
pertaining to the $50,000 contribution is interwoven through-
out the trial, Mr, RIC W. JOHNSCWN, Court Clerk, U,S,
District Court, los Apdeleg, advised that at the request
of STEPHEN E, HABERF s, Agsistant Special Prosecutor,
Watergate Speclal on Force (WSFF), Washington, D,C.,
a copy of the testigon d depositions relevant to the
$50,000 contribution w furnished to Mr, HABERFELQ‘~

Engc'cgr ~Ocr
@- Bureau (Enc. 6) A 1974 /
- Washington Field (Enc, 1) 7 “~\__
2 - Les Angeles A -~
o Oye %l/
M Per
& 0. 5 GOVERNMENT PRINTIMG OFFICE : 1980 O - J8-080 (11) .
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From the remarks made by Mr, JOHNSON (above)
it would appear that the W3SPF is in possession of the
pertinent documents which Mr. HENRY E, PETERSEN desires,
Further, it would appear that WSPF is also considering
the possibility of perjury.

Before pursuing this matter further at los
Angeles, it 1s suggested that the Bureau discuss this

situation with WSPF to determine if in fgct that office
does already have the information desired by Mr, PETERSEN
obtaining the data which i1s already in their possession,

No further action 1s being taken by los Angeles
at this time pending further advice from the Bureau,

- D% -

CRSRT . S . e
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which would, of course, save a vast amount of Agent time in



In Reply, Please Refer to

File No,

UNITED STATES DEPARTMENT OF JUSTICE

| FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

Ios Angeles, Ca11f5rnia
Octobér 3, 1974

SENATOP. HUBERT H. HUMPHREY;
ROBERT A. MAHEU _ |
PERJURY 1

_ On September 30, 1974, Sam Goldstein, Court
Reporter for United States District Judge Harry Pregerson,
Central District Of Czliforniz, advised that the first
phase of the case of Maheu vs Hughes Tool Company, Et Al
(Case Number 72-305HP) has just been concluded after .
geveral weeks of testimony. He stated that this phase
concerned the liable aspect of the case and a verdict was
rendered in favor of Maheu, He stated that in about a
week the trial will resume and testimony will be introduced
in connection with the final phase, the damage phase, |

i

Mr, Coldstein advised that during this triel

Robert A, Maheu testified under cath for several days o
during which time much of his testimony related to political
contributions. lMaheu testified that he gave a political
contribution of $50,000 to Senator Hubert H, Humphrey in; .
1968 while they were seated in a limousine in front of the
Century Plaza Hotel in Los Angeles, California, Goldsteln
stated that Mahue testified to this contribution several
times during the time the trizl was in progress, and [
further, the matter was testified to by several witnesse£

tel

who observed the two men together at the Century Plaza H
but did not observe any exchange of money or briefcase, |
In addition, several depositions were taken in which thi%
contribution was also mentioned, !

|
ﬁ
|
[
|
}
|
|

This document contains-neither recommendations nor conclusions
of the FBI., It is the property of the FBI and is loaned to
your agency; it and its contents are not to be distributed

outside your agency. CATENCT
| Y O
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SENATOR HUBERT H., HUMPHREY;
ROBERT A, MAHEU
PERJURY

Mr. Goldstein advised that as he recalls
testimony regarding this political contribution 1s interwoven
throughout the trial transcript and he would be unable to
extract the testimony relating to this subject matter from
the transcript of the trial., He described the material
(transcript of testimony and depositions) as being massive,
He explained that the testimony alone consists of

12,000 pages and would cost U4O¢ a page for him to

- A N a W

On October 2, 1974, Richard W, Johnson, Court
Clerk for U.S. District Judge Harry Pregerson, Central
District of California, los Angeles, California (688-3433),
advised that the trial of Maheu vs Hughes Tool Company,
Et Al, will resume in about a week to pursue the issue of
damages., He stzted that the trisl pertaining to the liable
aspect of the case took 71 days and involves about 40

. .
volunes of testimony and numerous depositions, The subject

of political contributions was one aspect of the trial and
Robert A, Maheu testified that in 1968 he gave Senator
Hubert H., Humphrey a briefcase containing $50,000. Maheu
also testified that this transaction took place in Senator
Humphrey's limousine as it was perked in front of the
Century Plaza Hotel in Los Angeles, He stated that
testimony relating to the transaction was interwoven
throughout the trial and is not conveniently located in any
one particular section of the transcript., He stated many
depositions were taken in pretrial, as well as during the
trial, and some of these depositions also contaln statements

regarding the $50,000,

Mr. Johnson advised that he has furnished Robert
Muse, Attorney for Senator Irwin's Special Committee on
Watergate, with a transcript of some of the testimony
relating to the $50,000 contribution, Also, he recelved

[ QP S N U o P e e |

a request from Stephen E, Haberfeld, Assistant Special
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SENATUR HUBERT H, HUMPHREY;
RUBERT A, MaHEU
PERJURY

Prosecutor, Watergate Special Prosecution Force,

* Washington, D.C., for a copy of the testimony and
depositions relevant to the $50,000 contribution, He
stated all of this material has been furnished to Mr,
Haberfeld.,

At this time, Mr. Johnson furnished the
following copy of the deposition given by Senator
Hubert H., Humphrey: :
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— 1 ' UNITFD STATES DISTRICT COURT

CENTRAL DISTRICT OF CALIFORMIA -
......'..‘......-......_......-..-x
ROBERT A. MAHEU,
Plaintiff,
‘ Civil No. 72~305-HP

V5.

HUGHES TOOL COMPANY, a
corporation, et al.,

Defendants.,

HUGHES TOOL COMPANY, a
corporation,

Counterélaimant,

VS,

POBERT A, MAHEU,
A - Countcr-Dcfendant.
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Washington, D. C.
Tuesday, February 19, 1974
Deposition Upon Written Questions of

HUBERT H. HWMPIUREY,

la witness, called for examination by counsel for defendant and

FRIEDL!. WOLFF & PASTGRE
919 10TH STREET. 1LY

WASHINGTON, D.C. 27706
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— COunterclaimanf Summa Corporation (formerly Hughes Tool Company:
. . ) ) [‘
pursuant to notice, cOpy of which is attached to the court copy

F of this deposition, at the offices of Hubert H, Humphrey,
Room 232, O1ld Senate Office Building, Washington, D. C.,

beginning at 3:05 o'clock p.m., before George Correia, a

notary public in and for the District of Columbia, when were
present on behalf of the respective parties:

" For the Deponent: . i; .

_ O'CONNOR & HANNAN
BY: JOE A. WALTERS, ESQ.

845 Northwestern Bank Building .
Minneapolis, Minnesota 55402 :

'.-000—: '
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— | Thereupon, | .
- | . HUéERT li. HUMPHREY,
a withess, was called for-examination by counsel fér defendantm
and céuntcrclaimant Summa Corporation (formerly Hughes Tool |
Company) and, after havipg been duly sworn by the notary, was

J examined and testificd as follows:

EXAMINATIOH BY COUNSEL FOR DLFENDANT
AND COUNTLERCLAIMANT SUMMA CORPORATION

BY MR, CORREIA:
Q State yéur nane and addre;s.
A Hubert H, Humphrey, Room 232, Russell Building,
United States Senate; Wasﬁingtbn, D. C.
) Q Were you a candidate for any public office in the

United States during the year 195687

"A ‘.YESQ

Q  What office?
A Candidate for Presidential nomination of the Democratiq
e W 1

t
National Party; later candidate for 'the Presidency of the ‘

United States of America.

Q Are you acquainted with Robert A, Laheu, the Plalnu1ff'

'in the above=-captioncd actlon?
A - I am acquainted with him. . !
Q 'Did Robert A, Maheu ever personally deliver to you any

anount of money at any time.ﬂuring the yecar 19687

FiE
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‘on July 4, 1973, Robert A, Maheu testified, in substance, .

T e e e e e s s

A No, never to me pefsqnaliy. 'However,.he may have
maﬁe a‘éoﬂtribution Qo one or more of the commnittees supporting
first my candidacy for the Presidential nomination and later
my Eandidacy for President of the Uhited States, .

Q  During the year 1968, did you personally receive
any amouﬁt of money from Robert A, Maheu, or any individuél
otﬁer than Robe?t A. Maheu, who you believéd to have been
then acting on behalf of Robert A, Maheu or Howard R; Hughes?

A No, not personally. 'However, a contribution may
have been made to one or more of the committees suﬁporting

me in the 1968 campaign,

Q In a deposition taken in the above~captioned action,

that some time during the 1968 Presidential Campaign, immed-’
iétely after a speech which you delivered at the Century Plaza
Hotel in Los Angeles, California, he met with you in your
limousine in front of the hotel and personally handed to you
$50,000 in cash., On the basis of your own knowledge and
recollection, is the above~described testimony of Mr, Maheu
correct and accurate as to the m#tters stated? |

A At some time in 1968, during the course of my

campaigns, 1 recall being at the Century Plaza Hotel in

Los Angeles, but I was never personally handed $§50,000 in cash

-?—
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by Mr, Mahcu or anyone else,
Q oIf your answer to Question 9 is in the negatiQe,
please identify each aspect of the referenced testimony of

Mr. Maheu which is not correct or accurate and describe

‘the manner in which it fails to be in accord with your own

recollection of the pertinent facts,

A I recall being at the Century Plaza Hotel during
the 1968 campaigns and I recall having met Mr, Maheu at a
fund-raising dinner at the Century Plaza Hotel, I do know

for sure that I never personally received $50,000 from

Mr, Maheu,
EXAMINATION BY COUNSEL FOR PLAINTIFF AND COUNTER~DEFENDANT
T BY MR, CORREIA:

Q During your 1968 Presidential Campaign, did you appear

at the Century Plaza Hotel in Los Angeles, California, to

deliver any speeches?

A  Yes.

Q If so, state the dates and occasions on which you

50.

appeared at the Century Plaza Hotel in Los Angeles, California?

A I do not have an independent recollection of the

date or dates I appeared at the Century Plaza Hotel, but

according to what available itinerary schedules I do have for

1968, it appecars that I was at the Century Plaza Hotel on

-8
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P July 10,'¢f; 27, 28 and 29, and September 24,'a11 in the

year 1968, The occasion for my being there was a§ part of |
mf campaign for the nomination and the candidacy for Presidenti
i of the United States. ' ' i
Q Do you recall meeting Mr. Robert A, Maheu in front {j
of the Century Plaza Hotgl in Los Angeles, California, during F
your 1968 Presidential Campaign? |

A I do recall meeting Mr. Maheu in front of the Century

}

Plaza Hotel during my 1968 Presidential Campaign,

Q If you do recall meeting Robert A, Maheu in front |

of the Century Plaza Hotel in Los Angeles, California,_duriﬂg

your 1968 Presidential Cémpaign, state the date, who was

present, and what was said and by whom, to the best of your

recollection,

LY

. A To the best of my recbllecti;n, I met Mr, Maheu on
July 29, 1968, On that occasion there were present my wife,
well wishers, supporters, United States Secret Service Agents,
members of my staff, whose names I do not recall, | - |
The substance of the conversation between myself and i
Mr. Maheu was that he wanted to wish me well and to be of help.
|

My reply, in substance, was that I thanked him for his offer i

" of support in my bid for the Presidency and for participating

in the fund-raising reception that evening,




. R . — P
©p e BT e e T N TR T T e L ik

i o B A AR R Sl e 07 8 e T B

[ S, T3 NN e PR S R

Q Do you recall Robert A, Maheu delivering.an attache
case to your autombbile'iﬁ front of the Century Plaza Hotel
iﬂ Los Angeles, California, éuring your 1968 Presidential
Campaign? |

A 1 do not recéll Mr. Maheu delivering an attache case
to the automobile in which I was traveling in f;ont of the
Century Plaza Hotel during-the 1968 Presidential Campaign,

No attache casec was delivered to me and, to the beﬁt of my
knowledge, no attache case was delivered to thé autonobile
in which I was traveling during any time that I was in the

motor vehicle,

Further, if an attache casc was delivered to my motor

{

T

vehicle at a time when I was not present, I did not Subsequentlj

‘become aware that any attache case was in the motor vehicle,

- Q If you do not recall Robert A, Maheu delivering an

attachc case to your automobile in front of the Century Plaza

i

i
1

Hotel in Los Angeles, California, during your 1968 Presidential;

Campaign, do you deny that s&ch a delivcry was made or do you
simply not recall such a delivery?
A | I cannot deny that such a delivery was made., I do
know that no attache case was ever delivered to me personally,
QDo you recall Robert A, Maheu delivering an attache
case or other similar container to youror your recpresentative

on any occasion?

C .
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A~ No attache case or-o?her similar contéine: was ever

juégiiveréd~on any ﬁccasidn to me by Mr, Maheu nor, to my
knoﬁledge, to any representati?e. I have no way of knowing
whether or not an attache case or.othef similar container
was delivered to ény one of the representatives of the
committees sﬁpporting me during my 1968 Presidential Campaign,

Q If you do not recall Robert A, Maheu delivering an
attache case or similar container to you or yburlr;presentatira
at any time, do you deny that such a delivery was made or do
you simply not recall such a aelivery?'

A I dény that any delivery of any attache case or
similar container was ever made to mé and I have no knowledge
-of such delivery ever haging becn made to my representative,
| However, as I have stated'beforer I have no way of knowirn;
wﬁ;ther or not such a delivery may have been made to a
representative of the committees supporting my nomination
and later my candidacy for President in 1968,

Q Did you or anyone on your behalf maintain records of.
cash contributions during the 19868 Presidentia; Campaigﬁ?

A Neither I, nor any of my personal reprgsenthtives,
-maintained records of any contributions, cash of otherwise,
involved in my 1968 Presidential Campaign. I am sure, however,
that various committeces supporting my candidacy, along with
the Democratic National Party, did:maintain records of all

-1 | | e
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contributions, including cash contributions,

! present location and thc name and address of the custodian

ofrthose records,

personal representatives, maintained any records of con-

tributions involving my‘1968 Presidential Cdmpafgn.

National Convention, records of contributions, cash or other-
wise, were maintained by the Democratic National Committece
‘and, to the best of my knowledge, are on file with the. Clerk

of the House of Represenfatives, as required by law,

—

*

Q ~ If such records were maintained, plcase st

.
Dh b s aam e

ate the

A As previously stated, ncither I, nor any of my

s

e A AR b ks va—

After my nomination in August 1968 at the Democratic

§ R vt

-

1 have read the forcgoing p?ﬁcs
3 to 9, inclusive, uPlCh contain
a correct transcrint of the
_ answers made by me to the
. questions therein recorded.

7
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. - © CERTIFICATE OF -NOTARY PUBLIC ~ * ‘"

i, George Correia, the officer before whom the fore-

going deposition was taken, do hereby certify that the witness-

1!"9"

whose tes

w

0 {r+

imony appears in the foregoing dcposition was duly

L

sworn by me; that the testimony of said witmess was taken by

3

enotypy and thereafter reduced to typewriting by me;

[N

£ s

-+

H1 i

that said deposition is a true record of the testimony given

by at I am neither counsel for

Y

. .
-5 ] vy tnacc*
& A Wk LAl g -aAR

Y

bl

nor employcd by any of the parties_to the action in which

this deposition was taken; and, further, that T am not a
relative or employee of any attorney or counsel employed by
the parties hereto, nor financially or otherwise interested
.in the outcome of the action, : .
T s
‘»";‘é .
§ My commission expires:
o ~June 14, 1978.
. '--000-"'
. rotarY g Tco "’“ AV
lto ptiorney for-< ;‘ Liaites (!
Lela Junmme 713'
Luse A \JJM—LJ
— (J:vmptp,) /'l[“‘f Wi
4 .
] ,
* Fl E ;:.,'-“g
-1 3% . poov

. . .
EPTP SN S

: AT e v sl et e Tt o S . -

s S T e R T A gy —reh s T




T R PCHDIUE. TIPS SFIRIE AP SO S S e PRSP ~ TR T UF Y S SR [P R L DUV -CU S S

¢ ‘

P S

Ajlrtel
10-31-74
T SA\" LQ.‘. .A-!‘.ge-vs n‘—"z‘—-‘ 1 o M= _ [-""-‘
LY ’ & AVAL o — L /(_'_,._
From: Director, ¥BI (74-2509)
s

SENATOR HUBERT H, HUMPHREY;
ROBERT A HEU
PERJURY
00: LA

/ ,ﬂ 3
~ ; “‘//{]
Reurairtel 10-3-74. & '

The Criminal Division of the Department has now requested

ALMR A AFAY AFAVIL Wi AW &5 WA TEAAT LA AW AW VY .

that the FBI obtain copies of that portion of testimony offered 1n the Maheu
vs. Hughes Tool Company case, NO, 72-305HP in United States District
Court Central District of California, relating to the testimony of Maheu's

daughter regarding the the $50, 000 campaign contribution r reportedly given by

Maheu to Senator Humphrey during the 1968 Presidential Campaign

Los Angeles should promptly attempt to obtain copies of
ft &s

estimony of Maheu's &ﬁsme as req%gted b}’ the Criminal

[ Yo

transeript o

Division.

Wy @ Briop e, 50 7u.; 250773

NOTE: The Department has previously requested investigation qf a possible
perjury committed by either Senator Humphrey or Robert Maheu, former
aide to Howard Hughes. It is an putgrowth of a civil libel suit filed in

USDC by Maheu against Hughes. In a counter suit Hughes alleged that
Maheu misapplied funds including $50, 000 Maheu reportedly gave Humphrey
as a campaign contribution during the 1968 Presidential Campaign. Initial
Avese. D, request of the Criminal Division was to obtain u:pies of testimony by Maheu
Des. AD Adm. _ and by, Hunphreyin deposition form. On 10-30-74 Department Attorney

Dep. A0 v — Edward Lowenberg, General Crimes Section, requested through SA

Anst. Dir.:

Admin. —%7(:/ that the FBI obtain coples of transcript of testimony of Maheu's
pmp. 3!

o ughter in connection with this case. Sy e
———

Mant.
Wnapection
Intall.
Leboratory
Lagel Coun. ___
Pilan. & Eval. ___
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Date: 11/11/74 {
. T 1.
Transmit the following in ]
(Type in plaintext or code) . :
AIRTEL AIR MAIL M
(Priority) |
________________________________________________ I
]
TO: -~ DIRECTOR, FBI (74-2509)
FROM: SAC, LOS ANGELES §74-2a5
)
SUBJECT: SENATOR HUBERT H. HREY;
ROBERT A. MAHEU
PERJURY
00: Los Angeles
Re Bureau airtel to Los Angeles dated 10/31/74.
Enclosed herewith for the Bureau are six (6) copies
of a Letterhead Memorandum (LHM) reflecting investigation
conducted E%J;A on 11/11/74.
o Enclosed for the Washington Field Office is one (1) 8
copy of the above described LHM. : ‘ i

Inasmuch as the investigation in the Los Angeles
Office appears to be complete at this time, the matter is
being placed in a closed status.

2O oMy —aL0]-
o 9115‘/ 15 NOV 151974
.qu( 9/?(?) Qﬂf
\W“ ’vﬁ@ :6/

- Bureau (Encls. 6)
2 - Washington Field (Encls. 1) (AM)
1 - Los Angeles

onmea  SE—  S—
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LT
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4 \ '- ‘?‘ Approved: A Sent M Per .
o “ NDV 2 cial Agent in Charge « U. & OOVERNKENT PEINTING OFFICE : 195 O - 386-000 unff L ’1;’
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UNITED STATES DEPARTMENT OF JUSTICE‘

FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

Los Angeles, California

In Reply, Please Refer to November 11, 1974
File No.

SENATOR HUBERT A. HUMPHREY;
ROBERT A. MAHEU
PERJURY

On November 11, 1974, Richard W. Johnson, Court
Clerk for U. S. District Judge Harry Pregerson, Central

4 e!--b-'\f\l" of f‘-::'|1'Fn1-n19 Tos A'nop1 ag f‘.’-‘-\?1Fn1‘1’l1ﬂ raelenhone

number 688 3433 furnished the f0116w1ng transcr15£~5f ------
the testimony furnished by the daughter of Robert A, Maheu,
Christine Maheu Jaggers, on May 2, 1974: ’

This document contains neither recommendations mor conclusions
of the FBI. It is the property of the FBI and is loaned to

your agency; it and its contents are not to be distributed out-
side vour agency.
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(?’IN THE UNITED STATES Da €k corr .

CENTRAL DISTRICT OF CALIFORVIA

HONORABLE HARRY PREGERSON, JUDGE PRESIDING

- . -

ROBERT A, MAHEU,

Plaintiff,

“

v. No. 72-305-HP

HUGHES TOOL CO:PARY,

Civil
a corporation, ct al., , _

L-/VVVVVV\JV

Defendants.

REPORTERS ' TRANSCRIPT OF PROCEEDINGS

Place: Los Angeles,. California
Date: ~ Thursday, May 2, 1974
Pages: ‘ 7537 -~ 7715,

_03>5‘
- P26 2

SAMUEL GOLDSTEIN, CSR.
- JACK ELLIS, CSR
Official Reporters
435 U. S. Courthouse
312 RNorth 3pring Ltreet
Los Angeles, California 90012
_{(213) 622-1678
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el For the Plaintiff and GALANE, TINGIY & SHEARING
Counterdefendant: = By: MORTON R. GALANE .
5. _ _ h . DON TINGEY .
' | MIRIAM SHEARING
4 : : S 1100 First Natiomal Bank Building
' : . Las Vegas, Nevada 89101
5
and
e ot _
. o '~ HMURLEY & GRASSINI
7] - ‘ By: LAWRIGICE P, GRASSINI
) 11313 Weddington Street ,
8 - North Hollywood, California 91601
.9 '
10 For the Defendant and HUGHES, HUBBARD & REED
Counterclaimant: By: NORBERT A. SCHLEI
11 . JOIN BLUE
- 515 South Flower Street
12 h Suite 2908
Los Angeles, California 90071
13 -. A
. and
14
: DAVIS & COX
15 . By: AINDRELU VILLING
- : | HOWARD JAFFE
18 1900 Avenue of the Stars
‘. ‘ Suite 1450
17 Los hngeles, California 90067
.18
19 .
20 ;
21 '
22
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24
25
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PLAINTIFF'S WITNESSES:

GAY, Frank William
(By Deposition)

BELL, Thomas G.
(By Deposition)

JAGGERS, Chrictine i‘aheu
By Mr. Galane
By Mr. Schlei
By Mr, Galane
By lir. Schleci
By Mr. Galane
By Mr. Schlel
By Mr. Galane

CROSS REDIRECT

RECROSS

DIRECT
' 7542 4
7576 .
7697 :
7699
‘ 7704
- 7706
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S 7711
7713
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| 1 TH:E COURT: Mr. ‘Galane ,- I .unrstand ﬁr. 'b-!&hél;-'s

2 daughter is here. Dglyou want.;o call her? .

3 MR. GALANE: Is she here?

4 MR, MAHEU: Yes.

B MR. GALARE: I didn't know that. Well, no one

8 interrupted me.
. 7 I'll -remember where I left off. It was very

8 short, Your Honor.

g ‘ MR. SCHLEI: Your H'onor, once again, we were

10 apprised of Miss Maheu's use as a witness at 4 o'clock

11| Yyesterday afternoon, which is — 1 guess what happened is that]
12 at 4 o'clock yesterday we were asked if it would be okay for !
13 her to go on today if she should happen to be here, and we .

14| s2id in view of the fact that we had not received from

16 the reporter'a copy of her deposition that we would prefer

16| to wait until the 48-hour period for that,

17 THE COURT: Well, we'll pﬁt her on. If you have
18, any problem have her come back tomorrow. 5
ig i MR. SCHLEI: We would like to be apprised of i
oo || the names of the witnesses in accordance with the rules that !
21 we had to follow,

22 THE COURT:‘ Yes., -

23 - 3=

o4 ' | CliRISTINEI MAHEU JAGGERS,

25 | called a_s a witness for and on behalf of the plaintiff, having

TN AT T e ST,
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 :iﬁ?K2?2 '.,-1 been firs;‘ley SwOorn, was exahined angzlestified as follows:
g' | . TﬁE CLERK: .Please be seated.
) b _Please state your full name and spell - -the last.
4 I ‘ THE WITNESS: Christine Maheu Jaggers. N
5 J~a-g-g-e-r-s, | |
8
7 DIRECT EXAMINATION

8 BY MR, GALANE:

9 Q' Mrs. Jaggers, what is your present home address?
].i:)'J A 2201 Geronimo. ‘ !
11 Q Is that in Las Vegas,'Nevada?

12 A Yes, it is.‘ ‘
13 0 You are the daughter of Mr. Rdbert A. Maheu?
14 A - Yes, I am,

16 Q Directing your test}mony to the day after

18F Electioh Day of the year 1968, can.you state to His Honor and
17 to the members of the jury everything that you remember that
18 occurre??

19 | A I can't say it was the exact day after the

20 ?lectiont I don't remember e%actly. It was after the

I . . : . '
21 clection sometime, and I'm not going to say a date because

I dont remember the exact date. But I remember it just being

1'22

i 23H after the election. -6 -

| 24 And you want me_éo tell about ==
25 Q What occurred and wﬁat you heard.

gb
‘e
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A hCl, the telephone rang. AI think it was.'
. eariy in the mofning, I can't femémber; My'dadeas sleeping.
Whenever he used to get to sleep I wouldn't wake him unless
it was really important becausé he only used to.sleep, maybe,
three or four hours at night when he -=- if he 96t that he
was lucky to get that,

- S50, anyway, I answered the telephone and a voice
said, “Hello. 1Is Mr. Maheu there?" Well, ; answered the
ghone sayingﬂMaheu residence.”™ Then the voice said, "Hello.
Is Mr. Maheu there?"

‘Then I said, "ﬁho is calling, please?" And the

voice said "Vice President. Vice President calling.”

So then I went-and I woke up my father and I tolad
him the Vice President was on the phone. And I left the phone
in my room off the hook and 1 went and I woke up my dad. And .

I didn't wait to see, you know, whether he picked up the phone

or not, I just went back to my room and I picked up the receiver

PR & |

and listened 'cause I was -- 'cause -~ excited that the Vice

President would be calling my father.
| Do you want me to explain what I heard in the I
iconversation?
Q That was the pending question, Mrs. Jaggers. Pléase
A Then the voice =-- Vice Presidépt said, "I want to

thank” -- this is what I heard. I just heard him say, "I want
E .

)

s
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-4 -1 | "that I'll ,oCinue to be of assistam.,, and "underground

2 nuclear testing." And I didn't know what he meant by tpat

3 testing, or anything, but now I do.

4 S How old were you then?

81 A I was 15,

8 MR, GALANE: That's the end of the examination. 5
7 1. : THE COURT: Mr. Schlei.

8

9 '- CROSS~-EXAMINATION

10 BY MR, SCHLEI:

11 ¢  Miss Maheu --
12 A Mrs.Jaggers. \
13 Q ~- you say it was early in the morning when this

N

14 | I mean, lrs., Jaggers. 'I am sorry. You say it was early in
15 the morning or was this duriﬁg the day?
16 A I can't be sure. I don't remember. I think.it

|

5
‘.
-7
|
1
|
l
|
|
17 i Wwas in the morning, but I am not sure. ;
' 1
i
|
|
!
|
!

Y- Q - Was it a weekday?
1; A Idon't remember the date.
20 @ ' Was it during school hours?
21 | A I don't remember the time. It could gave been,
oo || YOU know, 6:00 in the.morning. %
o3 Q@ Prior to the time that you tolad anybod¥ about _i
I

o4 this conversation had you read in the newspapers that there
was a dispute in which your father was involved as to whether

S 8
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he had received a certain political contribution or whether

»

he made a certain political contribution? o .
A What do you mean before? You mean --
Q Before you told anybody abéut hearing this

conversation.

| A Just one day when I picked up the newspéper and
I read something and then I went and I told my dad about
the conversation. But until then I didn't. But -~

o All right. Did you in‘thbse days when you were
15 play hooky a lot from school?

A | Yes, I did, very often, ves.

0 And it was poésiblé you were supposed to be
in school at the time of this call; is that possible?

r Right. |

(1} When you didn't go to school did you tell people
that you were sick?

A Sometimes, Or I'd just make excuses, to say
something like, oh, "They're haéing an assembly today,"
or "I don't have to go," or just say -- I had lots of excuses.
f didn't like schooll
| MR. SCHLEI: I ha;é nothing further, Your.Honor.

THE.COURT:' When was it that you first told your
dad that.you listened in on that conversation?

THE WITRESS: It was about two months ago. 1

can't say the exact date., But it was when I read something

- = o -
- — R i
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.'.':'_.'2.'5 1 in my even u.:gpaper that Humphrey der lcpr somethi_ng,

h / ol 50,000, And I.thought, well,“It-mighﬁ hav?‘had something‘
5| to do with it, that conversation I listened when I liséened
4l in on."

5 So I went over to his house and I told him -

8 or his aide denied it, or something like that, That's the

7 first time I ever mentioned it to my dad.

8 THE COURT: This is two months ago?

9 | THE WITNESS: I think it was aﬁout two‘months
10 ago. ‘

11 ' THE COURT: wés_that.the first time you had
12 ever heard the voice of the persoﬁ you believed was the
13 Vice President on the telephone?

14 THE WITNESS: No. Well, I recognized the voice
151 2as that of being the Vice Preqidén£.- I knew it was because
18 I know his accent. 1 mean, I_héérd him 6n television and --
17 | TﬁE COURT: Did you tell any of your friends
18 that you listened in on a conversation between your father
1;‘ and the Vice President?

. 20 THE WITNESS: I never told anybody ‘cause I knew
21 a lot of things and ; didn't téll.anybody at school things
02 that I knew about.

03 THE COURT: How much of thehconversation did

24' you hear? | |
25 i THE.WITSESS: I'd say-the conversation might l

110-_ . ?ﬁ%i;
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have lasted, maybe, five minutes. But Igi)‘lly remember --"'7_

I heard it al; 'éaﬁée I didn't hang up till he hung up,
my dad hung up. But that's ali I remember, because the
figufe, a hundred thousand, it just stuck with me over
the years. I just coulén't believe é hundred thousand.
THE COURT: Well, you heard the conversation
from the start to the end between your dad and thé person
who called; is that right?

A Yes. He called my dad "Bob," and didn't say
Mr. Maheu. He called him "Bob." |
THE COURT: What elsé'did they talk about?
THE WITNESS: I don't remember. I just remember.
the figure, you know, a'ﬁundred thousand. It just stuck_
with me, And then something about theé underground testing,
because -- and at the time I really didn't know what it is
but later on in the years I knew Hughes wanted underground
testing stopped in Nevada so I figured that ﬁas what it was
about, '

THE COUﬁT: Well, what did your dad say?

THE WITNESS: He didn't know I listened in on
the conversation.

THE COURT: Well, what did your dad say to the-

other party?

THE WITNESS: He just said -~ I can't remember.

I just remember the Vice President thanking my dad for a

- ]l- ey e
Y
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' hundred thousand and that he'll be -- still be of assistance

. L3
in any way he can or -- in the testing -- ynderground testing.:
THE COURT: Do you remember what your dad said

in resbonse to that statement?

THE WITNESS: I -- I can't remember.

THE COURT: Yes, Mr, Schlei.
MR, SCHLEI: Can I ask a couple more questions,

Your Honor?

THE COURT: Yes. . '

CROSS~EXAMINATION (Resumed)
BY MR. SCHLEI:-

Q Mrs. Jaggers, when your father took the phone

o ——— A ———— ——— i Sl = = =

you said you then went back to your owh'room and picked it
up. How long would that have tak;n?
A Fifteen seconds, maybe; hot very long.
Q At any rate, they had been talking for some '
period of time before you got back to the phone; is that

i
correct? _ i

; A Not very long because I hurried. ,;

Q Well, if I told you that you testified to a half
a minute, 30 seconds in your deposition, would that rcfresh .
your recollection? . |

A Well, 30 seconds,.ls seconds ~=- I mean, 1 just

went from my father's room to my room as fast as I could go;

' fi
e el
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;;";g-' 1 however ¢4r{i;(:.:'ihat would take, I don . kﬂl.
4 2 0. @ Was there a different person who placed the
3 call? When you initially answered the phone was that

4 somebody other than the Vice President?

8 : A I don't know. All T know is the voice said,

-

e “The Vice President calling," and I don't know if when he

7 said that -- the voice said that I couldn't say that was --

8 I didn't recognize the voice as being that of Vice President --

‘ |
9 as the Vice President ‘cause he didn't talk long enough to, ’
10 you know,hear an accent or something.

11 0 ' So you just don't know who it was you initially

12 heard?

13 A Right. Well, I know now becaﬁse you did tell me

14 in my -- when I had my deposition, you told me who -- that

N
16 it was another voice, so --

1e | , 1 What I told you was what your father said.
17 A Right. Right.
18 13 But I may also have told you that he says he

19| didn't make the call,

20 I have nothing further, Your Honor.
21 THE COURT: Mr. Galane.
22
23 ' REDIRECT EXAMINATION

24 | BY MR. GALANE:

25 v} Mrs. Jaggers, why didn't you tell your father priox

. -13-

s
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K10 1 to the tin. t(t you testified to co ::g oﬁerheax.jing this
o || conversation? - ' .
x A Because my dad wouldn't have apptoved of it at

4 all. I mean,just listening in on people's conversations.

5 ~ And when we were young, I mean, he wouldn't even

{
-8 let me go to a movie when I was 13 and passed =-- I could pass ;
7 for 12 and get in for 50 cents, he would make me pay the full

: 4

g || amount., 1I'd tell them a lie to get in for 12 and I'd still --

!
§

g |l he'd say "No, ybu're not. You pay the full amount. You're !
10 15 now. You're not 12 anymore."” And he wouldn't have | ;
11 approved at all, . E
12 0 Well, why would you violate your dad's instructiOn;?
13 A Curiosity. T
14 | Q Had you ever done it on other occasions? !“
16 h‘ Listened-in on the phone conversations?’ !
ie Q Yes. i
17 ' X Yes; but it was only -- I never would like with -—;

it was just.with my fathgr or Mr, Hughes, or something,it f

19 wasn't like my father or my brother, or anything like that.

;
i

It was just when I was young, you know, it was just Hughes'

20 \
o1 voice, and everythi1g, I always wanted tc hear it, that's alli
0o 0 Assuming that Mrf Robert Maheu has testified that ;
x| the voice that initially called on that occasion before the é
os | Vice President took the phone was the voice of the Chairman !
25 } of the Democratic National Committee, namely, Mr., Lawrence i

- —— e b
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‘what basis can you testify it was the voice of the Vice

N

. . 7706

G | o

B L T W ST S W

O'Brien, did you know that voice? L,
A~ No, I didn't. d
@ ° .Are you saying, then, in effect you do not know

and cannot testify to who was the first voice?
A Right. : L

Q Now, then, you picdked up the phone again. On l

President?

A Well, the voice said, “The Vice President calling,!l
' : |

and then I recognized -~ I mean, to me Humphrey has a
. - {

distincti#e voice.

Q Senator Humphfey,ers.Jaggers. Please:

A He has a distinctive voice. And I think he has
got a stfong accent and I recognized it. !

Q How long were you able to hear Senator Humphrey's

voice, would you estimate, when yoh came back into your foom? i
_ ' i

A Well, just -~ I just heard what he said. Well,
1

. - L]

I heard the conversation, but I don't remember the rest of it.;
!

Maybe five minutes. But it -- it was not just his voice, my

dad was speaking, too.

CROSS-EXAMINATION
BY MR. SCHLEI:
0 Mrs., Jaggers, when you read in the newspaper

story about this question, the newspaper story said something

- .
=15~ e
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1| about $50,000, didn't it? - . | ¢ 4
2 A I think that's right, yes. ‘

3 ' Q. - Well, how did you know that the fifty thousand
41 had any relationship to the hundred-thousand-dollar remark
5 that =--

é A Well, I didn't, but I -- I didn't, but I mean

7| I just figured it -- you know, it might have, it might be of

8 some importance. ' [

9 2 Now, Mrs. Jaggers, in the taking of your depositio?
10 ]| did you say that you could not be positively sure it was a
11 hundred th;usénd?

12 A I don't remember. I am -- I am almost sure it i
13 was a hundred thousand 'c;use the figure stuck with me.

14 Q Well, let me read what you said. The question

16 is at page 30, line 27:

16 "0 How did you know that that $100,000 i
17 had any relationship whatsoever to the $50,000 f
1@ wﬁich you have testified the newspaper said i
19 Humphfey denied receiving? ' !
20 A I said about.the,hundred thousand E
21 in the beginning, I said I think it was a hundred :
i
22 thousand. I cannot be positively sure it was a !
o3 hundred thousand. But then -- and-the question |
24 | is what? How does -- what i# your gquestion?” i
; i .
S 25, Do you remember that? o
A7

"
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A g—huh. - ‘
0 Ie that the truth?
A .No. 1 rememberlghe figure a hundred thousand.

I was nervous in my deposition. I mean, the questions were

coming so fast at .me, one after the other.
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1 - Q So that while you saild this, it wasn't true? 4

-2 A Well, no. I mean I didn't deliberately -- no --1
3 i remerber a figure of one hundred thousand, but I don't like to!

4| say -- I don't know why I said that in my deposition.

5 MR, SCHLEI: That's all,
¢ | THE COURT: Mr. Galane.
7 ' MR. GALANE: With your Honor's ‘permission may I

8 | allow Mrs. Jaggers to see what ghe did say in the deposition?
9 THE COURT: All right, g
10 ~_ FURTHER REDIRECT EXAMINATION ) S
11 || BY MR. GALANE: |

12 Q Mrs., Jaggers, when Mr, Schlei read to you your :

15 | statement '"what 1s your question' and then thé lawyer said,
14 | "Mr. Reporter, will you read back the question, please?" and
16 | it says, '"Record read" -- read éo the jurors what answer yoﬁ i
18 | pave in full to that question,

17 A "Well, because in the art;cle, in the newspaper,

18§ it says ~-- it tells about when he was supposed to have re-

19 i ceived the contribution, and such. And that that was the

20 !l same time, about, that I had overheard that conversation."

g 21 Q Now, go back to the question and clear up to tﬁe {
‘ 22 [ jurors, 1if you woulﬁ, what was in the newspaper and what it is ?

! 23 | you were talking about with reference to the phone conversationf

‘

24 [ You can turn to the precceding page and see what they asked you,'
25 A Do you want me to read the question?
=18~ P
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1 * Q YeS -

| 2 A "How did you know th;t‘that $100:000. had any
3 || relationship whatsoever to the $50,000 which you have testi-
4 | £ied the newspaper said Humphrey denied receiving?
& ' "o T said that the hundred thousand in the
8 | peginning, I said I think it was a hundred thousand. I
camnnot be positively sure it was a hundred thousand. But
8 | then -- and the question is what? How does -- what is your
question?" |
10 Q Read the whole answer so it is clear what you
11 | answered.
12 A Then 'Mr. Reporter,'would you‘please read back" --
13 "Jell, because in the article, in the newspaper;

14| it says -- it tells about when he was supposed to have re-

16 | ceived the contribution, and such. And that that was the

18 | same time, about, that I had overheard that.conversation."

|
1
|
|

17 Q - All right. Now, what sum of money did the newspaper |
18 i talk about that you read? That was the Las Vegas Review
19 1 journal you were getting? |
20 A Right.
21 Q  What sum of money did you read there, Mrs. Jaggers? |
22 A  Fifty thousand. |
23 Q ° What sum of money is it you aré sayiﬁg you rcmember |
24 | yn the phone conversation? _q9-
25 A A hundred thousand.:

. : ’y
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FURTHER RECROSS -EXAMINATION

C

MR. GALANE: That's it.

BY MR. SCHLEI:

Q You did say, Mrs. Jaggers, that the contribution

_that you read about was about the same time as the ‘conversa-

tion that you heard?

A Would &ou say that agéin, please?

Q Was 1t your testimony that the contribution you
rcad about was about the same time as the conversation that
you overheard? | | .

A borrect, cofrect.

MR, SCHLEI: 1 havé nothing further, your Honor.

THE COURT: foﬁ say the phone rang and you picked up
the phone and the voice said, "The Vice-President is calling,"
and you went to wake up your dad? |

THE WITNESS: T said 'Maheu residence.™

THE COURT: Then you went to wake up your dad, and
it took you agout thirty seconds to get back to the phone?

THE VITNESS: Yes. | | |

THE COURT: How long was it after you picked up the
phone that you heard this particular conversation about money?

THE WITNESS:l Maybe a minute later. I guess.right
awa&. I1'm not sure.’ | |

THE COURT: The convc;sation itself lasted about

five minutes? ' -20-

e e e £y

T71L




10
11
12
13
24
16
16
17
18
19
20
21
| =22

| 23

25

24 |

e S _mumn,hf“,_d — . N To VR

L
-
.\'

»*

seem -- it didn't last very long.

THE COUﬁT: You are not sure whether it lasted five
minutes, or how long it lasted?

fHE WITNESS: Right, I can't be sure, but it seemed
to be a2 short conversation.

THE COURT: What was the first thing you heard when
you picked up the phone after you awakended your dad?

THE WITNESS: When I weﬁt_back and picked up the
phone? |

THE COURT: When_yoﬁ went back and picked up the‘
phong._ h |

THE WITNESS: T just —-.I heard the Vice-President
say, "Bob; would you thank Mr., Hughes for the hundred thousand,
and 1 wi}l be of assistance to him in any way that I can, and
continue to be of assistance to himi"

THE COURT: What did your dad say?

THE WITNESS: I don't remeﬁber vhat he said.

THE COURT: Was anything said about the election
hqving been lost? | i
THE VITNESS: I don't remember.
IHE COURT: Do you remcmber what was sald when the
conversation cended?
THE WITIiESS: No, I can't,

THE COURT: All right. -21.
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THE WITNESS: 1'd say, or even gss. To me -it ﬁidn't
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1 : ‘ Anythihg else, Mr. Galane?

~

2 | FURTHER REDIRECT EXAMINATION

3 i BY MR, GALANE:

4 Q When Mr. Schlei asked you whether the contribution

B | was the same time as the phone call, do you realize that is

8 | the way he worded it? Do you know what you answered?

7 A I sce wy mistake now. ' The contribution was the same
8 || time? . '
9 Q That's how he worded his question., What is it you !

10 j are testifying to, Mrs. Jaggers? Do you know when the contri-

11 ‘bution was made?

12 A No, I don't. Just approximately, from what I have

13 [ read in the papers, now I know.

14 Q Do you know if the contribufion was made at the time

L]

16 || of the phone call?

16 A No, I don't. | _ _— i
17 Q Do you know if the contribution was made before the
18 | phone call?

19 A No, I don't. | I

20 Q Do you know when any particular. portion of the

——

21 lcontribution was made?

22 A No, I don't.

23 Q Did you intend, when you gave four testimony here

24 [ today, to try to relate the date of the conversatian to the
\ ,

Lo l
ral I

B .

s ‘.7

o5 ldate of the contribution? _go._ . !
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2‘ " Q Do ybu reéiize_tﬁat is how kis question sounded?
5 A No, I didn't. .
4 | MR. GALANE: That's _a11f
5 - THE WITHESS:k 1 am sorry, I didn't understand. | i
e . "~ THE COURT: Anything -else? g |
B . MR, SCHLEI: No, sir, | |
8 THE COURT: Fine. Thank you very much, Mrs., Jaggers.
9l . Hou much do you have on Holliday?
10 MR. GALARE: .Very little, your Honor..
11t ‘THE COURT: What doeg'that mean in £erms of time?
12 MR. GALANE: A few minutes. I am just getting i&to |

13 || the termination.

e

14 THE COURT: I have a 1:30 dgctor's appointment, §
15 i.MR' GALANE: 1 am vetoed by my colleagues. | i
16 THE COURT: How long do you think you will take? 2
17 MR, GALANE: 1 hav? been wrong before, your Honor. '
18 THE COURT: Do you think you can finish it in five

19 || minutes? The doctor's office is just.a few blocks from here,
201 MR, CGALANE: I will try, sir. |
21 Your ilonor, can't we hold off until tomorrow? Mr.

oo | Tingey 1s, frankly, cdqcerned that I will irritate everybody.

o3 1 would prefer that, sir.

24 THE COURT: All right. It has been a hard day,
anyway.
25 -23- |
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-Hi{:)? A | Al(Eright, ladies andlgenQFijcz we will Yrecess
: ﬁ until a quarter after eight tomorrow morning.

3 If you will risc the bailiff will show you to

4 I the jury roon,

5 ‘(Whercupon, at 1:15 p.m, an adjournment was taken

6 | to reconvene at 8:15 a.m. Friday, kay 3, 1974.)
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Transmit the following in

{Type in plaintext or code}

Vig __AIRTEL

FD-36 (Rev. $-22-54) { - | s (", - :
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’ i

I

) FBI !
Date: November 10, 1970 :

PLAIN ' '

1

{

|

!

f (Priority)
B B T ettt T Lo,
To: DIRECTOR, FBI . /\
3 FROM:  SAC, MINNEAPOLIS (139 sa)
258 S UNSUB; INTERCEPTION QF_RADIO. :rm.zenonf. ,
Bivo TRANSMISSION OF HUBERT HCHUMPHREY, A
o SEPTEMBER 26, 1970, MINNEAPOLIS,.MINKESOTA T,
E B INTERCEPTION OF COMMUNICATIONS A ‘—/b
Y S A /)
. Re MB call to the Bureau regarding captioned matter
p; on this daté.
g USA ROBERT RENNER, Minnesota Division, advised today /

that he intends to contact the Department of Justice in ‘%
= | Washington, and suggest that an investigation be instituted

in this matter. He stated that he realized that in all

probabxllty the circumstances were not such as to constitute

a violation of law, and that the interception of the communication
was, in all probability, accidental rather than wilful. However,
he added that he understood that Congressman CLARK MacGREGOR

was belng considered for nomlnat;on to the vacancy currently
existing on the 8th Circuit. - In viaw of this, he felt that it

was qu.l.tl: Pc5aa.ble that 'I-'hqs lnc1dnn+ unn1ﬁ ng.‘1n come o

light during the course of the investigation, in connection

with this appointment, and that i ould be to the best interest
of all concerned to at least have/ bpsic facts available.
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31#M URGENY 11-16=70 MAVW oo T

e Uetren

m DIRECT ' o Gandy .
3 ‘X L .

FROM MIWNEAPOLIS (139-83) 1P WA

Unknown Subject J“'/ é‘

UNSTUB 3 INTERCEPTION OF RADIO TELEPHONE TRANSMISSION OF HUBERT
H.C%UHPHREY SEPTEMBER TWENTYSIX, LAST, MINNEAPOLIS, MINNESOTA,

o f);

INTERCEPTION OF COMMUNICATIONS.

:‘ H
Reference Minneapolis Prited Sotes Arorney
© MBOMEX ATIRTEL NOVEMBER TEN LAST REGARDING US%X ROBERT REMNERS

THAT AN
INTENTION TO SUGGEST TO THE DEPARTMENT OF ICE DHaXINK
INVESTIGATION BE INSTITUTED IN THIS MATTER. ]'[5

’u 3771 =,
USA RENNER TELEPHONICALLY COHTACTED THI@@?CE JODAY TO ____

ADVISE THAT HE HaD DISCUSSED THIS CASE a1 NOV 18'197_0 |
VITH DEPUTY ATTORNEY GENERAL RICHARD @ XLEINDIENST Wio _
HSTRUCTED THAT IN VIEW OF THE CIRCUMSTANCES , RENRER SHOULD REQUEST THE
FBl ﬁsucn INVESTIGATION AS HE FELT 'ECESSARY.

ACCORDINGLY INQUIRY WILL BE INITIATED IMMEDIATELY.
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- - J‘\ 11/17/70 ’ ) “---lJ
GENERAL INVEST' TIVE DIVISION

fttached relates to a complaint o
received by U, S, Attorney (USA), L
Minneapolis, concerning alleged inter- = hdaena, —
ception of communications violation 4in rUoa R ‘:2‘ j ‘aumwtaf”¢fhf
which an unidentified "ham" radio operator. AT SR T T
happened to intercept a radio telephone r g .

cenversastion between Hubert Humphrey and |

two of his aides on 9/26/70. The *ham’

operator relayed this conversation to _

Congressman Clark McGregor (R-Minnesota) " e

who was opposing Humphrey in the U. S, e o

Senate race in Minnesota at that time, ﬁ"“‘j::rj:frf?“f:fz—:==¢=‘1:-
U. S. Attorney advised only logical in- IS IRy "‘f""’ :
vestigation would be to identify and Ty e A ”“"”*;“k*ét‘
interview the "ham" radio operator, but = -

did not desire 1nvestigation be conducted ’ e '

while the Senate campaign was in progress
a5 he felt investipation would become a
political issue, The attached advises that
U. 8. Attorney, with concurrence of Deputy '

Attorney General Kleindienst mnow requests t — e
we interview the "ham" radio operator in To Aty o

order that an evaluation may be made by e A *ﬁmgx""““
the U, S, Attorney as to whether a valid

interception of communications violation
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McGregor is reportedly under consideration ST D
for appointment as a*judge in Minnesota, FURR R
Results of investigation will be promptly C
submitted to the U. 8. nttorney and the )’RL

Department,
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FI;DERAL BUREAU OF INVE{;TIGATION

WMEPORTING OFFICE QOFFICE OF ORICIN DATE INVESTISATIVE FERIOD
MTI™EAFOLIS MINNEAPOLIS 11/24/70 11/16-24/70
TITLE OF CASE REFOMT MADE BY TYrEo By
CHANGED: s+ em— 7| e
KNOWN SUBJECT;
Interception of Radio CHARACTER OF CASE
Telephone Transmission of
HURBCRT 4 LUUMPHREY, 8/27/70,
Minneapolis, Minnesotq INTERCEPTION OF COMMUNICATIONS
/ [ v
;A O d o4
’ The title has been changed to set out the date
of intercept phone call as 9/27/70, established through
investigation,
L]
REFERENCES : il
. Minneapolis teletype to the Bureau dated 11/16/70,
| 5 :8
_p - ,
3 . i
118 ENCILOSURES .;?
i gf TO BUREAU \}L\.
: Fé Two cassette tapes containing a dubbing of i/%fytement
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by CIARK MAC GREGOR which wes aired on WCCO Radio newscast
10 p.m, - 10:30 p. m., 9/27/70,

.LEADS:

MINNEAPOLIS
AT MINNEAPOLIS, MINNESOTA

§ W111 continue efforts to locate CHARLES SLOCbM
T forme P jide 5 CILANK MAC GREGOR relative to doform1n~lno
- Fa s i \..ﬂllpl‘l.lbll A14G€ TO ULl snL URioUn IFelalave 10 gelcinilinll
2 P identity of individual intercepting HUBERT H, HUMPHREY radio
: Eé telephone call 9/27/70.
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UNITED STATES DEPARTMENT OF JUSTICE
FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

ol ST TR K
. SRR Ce e
By T

ELG/IAPAaalL B Ak AANULE ALAVEAS &

September 27, 1970,
Ga3adtX Minneapolis, Minnesota

!f Copy to: 1l - USA, Minneapolis, Minnesota
3 Report of; m i Okice. Minneapolis, Minnesota
s Date: ovember 24, 70 ,
%3 Field Office File #; 139-83 : . Bursav File #:
3% Tote: UNKNOWN SUBJECT;
oE8 § Interception of Radio
gg Telephone Transmission of
§, v HImreT I HIMMDUHREV
288

P
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X5 Ko et
Character; INTERCEPTION OF COMMUNICATIONS

RS FO W R

During 1970 Minnesota U. S. Senatorial Campaign, Candidate
CLARK MAC GREGOR delivered political speech 9/26/70
critical of opponent, HUBERT i, HUMPHREY, HUMPHREY aide
reports in contact with HUMPHREY 1 & .m., 9/27/70, via

radio telephone regardlng possible response to HAC GREGOR's

i A d e mencire e hoa moda he MAVIN ARAVEY v
cr .I.LJ.L.J.bm, response to be made by DAVID GRAVEN, GRAVEN

response aired on ¥CCO Radio 10 p.m., - 10:30 p.m., news,
9/27/70, Minneapolis; Minnesota., During newscast,

MAC GREGOR called WCCO with statement, which was also taired
during 9/27/70 10 p.m. - 10:30 p.m, newscast in which

MAC GREGOR states friend intercepted phone call from
HUMPHREY to GRAVEN, dictating what GRAVEN would say.

Tape recording MAC GREGOR statement obtained. MAC GREGOR
Campaign Aide advised message referred to by MAC GREGOR
was radio phone conversation of HUMPHREY intercepted by

automobile mechanic, Blcocomington, Minnesota, results

of which were mentioned by automobile mechanic to MAC GREGOR
or one of his aides at political rally 9/27/70. Investigation
: to identify automobile mechanic intercepting phone call

B continuing.
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DETAILS:

AT MINNEAPOLIS, MINNESOTA

o m A £

This investigation is predicated upon the regues
of United States Attorney ROBERT G. RENNER, Minneapolis,
Minnesota, on November 16, 1970, Mr, RENNER
made avajilable a copy of a letter from MARTIN S, FOX,

TODD DAVISON, and NORMAN TORRISON, Mr. RENNER also made
available an article by TED SMEBAKKEN, appcaring in the
September 29, 1970, issuc of "The Minneapolis Star,”

a dnily newspaper of general circulation, published in
Minneapolis, Minnesota,

- mmmeam e d ommdad ccemmem dlia mnesues e L
[ %

The above items furnished by Mr. RENNER
are attached:
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i october 1, 1970

S
The Hohnorable Douglas
Attorncy General ' .
State of Minnesota _ : \

N )
PSR S

K

B

Re: 1934 Federal Communications Act, Section 605
Public Disclosure of U.S. House Representative
Mr. Clark McGregor, admlttlng reception of

yretuu ted communications

Dear Sir:

The media reports appear to confirm beyond doubt that Representative
McGregor has violated the above-captioned federal act. The act pro-
vides for a $10,000 fine and/or one year in pr;son, according to the
reports we have seen.

We are anxious to learn whether there has been an actual violation.
If so, we are determined to see that law and order will be applied in
our Society wherever appropriate. 1In this case, eavesdropping has
been used by a public official of high station, who espouses "law

and order", forsthe basest of purposes.

Wmmﬂg;a&tﬁw@wﬁ?ﬁ#ﬁwﬁ F T ALY BT HRT Ty e
vy~ L oy . Vo e .
R L . A RS

While we feel that any reasonable American should be affronted by this
morally reprehensible conduct, only the full ani fair application of
societal sanctions can judge such behavior. Such judgement is initiated
either in the voting .booth, or, if his conduct is also criminal by

the speedy and unequivocal application of our laws.

B

We anxiously await your reply in that, certainly, it will be impossible
for us to let this matter rest without satisfying ourselves that we
have done our duty here. If action should be taken, it should be

taken now. _ .

ook

AT

Vgry truly yours/

o('j“'%". . | oA

.artln S. Fox
2134 Pinehurst Avenue
- =St. Paujl, ,MlnnesQ;a 55116
Cc( I('UQCH ’\,__.-, *
Todd Davison S'
?_3232 18th Avenue South
Minneapolis.—Minnesota 55407
- /N ~—
Norman fforrison a
12910 27th Avenue North

b ﬂmw'ﬁ"@rs. ST W
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PR qv-r.- ........, uﬁs wm-

g Minneapolis, Minnesota 55427

€] coc: WCCO News |

ﬁ‘i Minneapolis Star and Tribune

Eﬁ, George C. Scott - Hennepin County Attorney A

3 Hubert H. Humphrey Campaign Headquarters '
i § Clark McGregor Campaign Headguarters - =3 -

United States Attorney
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By .—.h_u SMLEBAKLEN
Aincapolis Stae S*alf Writve

The case of tha in creepled ielsphone message
tnok aver ioday as “the issue™ of the moment in
the :..333«-2%03 ot campaign for the U.S.
Scnale.

Tie fuss started with a ham radio anerator in
Rlooimiraten and, according to Repubiican Rep.
Ciark :.nn.._.mn:_. has definite political ramifica-
tions,

hf.aa..&"_n ter aicles of (ormer Vice-President
Hubent Humiphrey, it has definite Jenul q._:__:.
catinns, ?::r:_.:_u. as it wlales to cnainal pr
visions of the 1934 Federal Communications >.,—.

The train of events as 3....._.._:3:@ by
aides of buth candidates, is as follow

MocGrezor delivered a hard-hittmp atlack

m..:u... ::E_.::é ::.g:. allernoan, accusing

nt DL rival of 7:. a Uyes men” lor Lyndon

JUILEOR Win ...:._.._.p LA M __:_:_._:...V.

veere o pirl, MacGieenr said, fie would e *poege
a2l of the time.

Jlumphrey, taken aback . by  MucGrerors
au.. h, n.._.z_ it~ Wermpn Shermar auid D, J.

B _.F. i vf,._.sﬁiig&t;w o

o Z!..!l!..}

Leary by mobile telephone late Sawrday after-
noun Le discuss the turn of events..

A ham racio aperator in Dicomgagion, whom
MacGregnr aides refure Lo identify, r..sun:_.n to
listen in on the cnsuing conversation,

On Suikday, the ham advised MacGregor what
he wid hoard, namely that :.56_:3 issued nr-
ders that Z..:o.o::n remark 5 be publirly re-
—u—._._.u..b_.

They were within “hours, David Graven, un-
successful DFL candidate lor povernor, taped a
radin messase Sunday morning accusing Mac-
Gregor ol resorling to "bovderline obscenities.”
Fhe taped mescaze was put out ever Twin Citics
area riudio and L levitien siations and distnbuied
by Qlumphroy's aliice to radie ststions oulside |
the arca.

MacGrepor responded Supday niplt, des
Jelaring thnt a supporter had interespted “a
:.._g_. e ¢fil from Hubert Humphrey to
Davie: Graven dictating whel David Graven
wotly say”

Tucay, ticdGregor returned (o the allack
Humpisey, i s, was guilly of “sending 1we «
hoys" 1o do his “dirty work.” :_E seeond “hoy™
wis siate DFL chaivinan Richard Moe, who alsn
issued a statement eriiical of the conpressman,’

"

- B PR -

n-nnc..ncur.ai prohibits anvone from diva g O]

MacGregar said funmnbrey larks the cour-
age to resnond direct!y, 1thus hed Craven cul tha ?
television Lapes,

Teary =aid there “ahsoluicly™ vwas pa jilum-
phrey-to-Graven call, tiat e monitnred 3.._.;
versation, if any, wis that heevesn Hosplivey
and s aides. Leary sal! the Graven statement
auout MacGiepnr was initiated Ly Graven,

Leary said the possibility of eviminzl violas
tion of federal Jaw is baing invesiizeted.

>a3..._.=n ta Danald 2::.“.... rentanal
engineer for the Federal Conunnnicutions
Comriiniing, tha paruinility of ene py mure

fedeial law vielatipns in the mater mant
be consiuersd.

Muarray said Scction 03 nf the Lommuni-

J

publisiiing. __..I.J,T.._vjj:_.:_; Riemnee,
jpirpott,
ritlin me s

end of alt 1o pted Badin G w,

—— e mear e m s =

Sa_.:.a: of Lie Law is elue _.:a 4§ A mis-
demeanor, punishab'y by a $]C.00 line or une

year in prisen op leath, P ——
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FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

| Lo

November 23, 1970
Dote

B L tp e

' Mr. MARTIN S, FOX, 2134 Pinehurst Avenue, -
St. Paul, Minnesota, was interviewed at the North American
Life and Casualty Company, Minneapolis, Nionesota, MNr, FOX
advised as follows: : :

Mr, FOX and his associates, TODD DAVISON and
NORMAN TORRISON, directed a letter to the Attorney General
for the state of Minnesota, with copies to various other
individuals, setting out their concern regarding a possible
H violation of the 1934 Federal Communications Act, Section 605,
E: following pmews reports that CIARK MAC GREGOR, a 1970
fl*f candidate for the United States Senate from Minnesota, made

o SEE o ORA GO R TR SR

TR statements that he, MAC GREGOR, had been furnished the
53 iE results of an intercepted telephone call made by his opponent,
HUBERT H, HUMPHREY, to HUMPHREY's campaign aides,

y N Mr. FOX noted that, according to mewspaper
' accounts, the telephone call by Mr, HUMPHREY had been
intercepted by a ham radio operator, who, im turn, furnisbed

the content of Mr, HUMPHREY's telephone call to CLARK NMAC GREGOR,
after which Mr. MAC GREGOR made reference to the content

of this telephone call during a campaign statement.

B TR

sk,

LTI

Mr, FOX advised he had no direct knowledge of
either the interception of the telephone call, nor had he
heard Mr., MAC GREGOR's comment concerning the content of
the phone call, He stated the purpose of his letter to the
Attorney Genersl of the state of MNinnesota was to evidence
his personal concern over an apparent violation of the law,
and to call for appropriate investigation by responsible

agencies,
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FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

November 23, 1970

Date

Mr,. NORMAN TORRISON, 12910 Twenty-seventh Avenun
North, Minneapolis, Iinnesota, was interviewed at the
North American Life and CASualty Company, Minneapolis, Minnesota,
and advised as follows:

Mr. TORRISON and his associates, MARTIN §, FOX and
TODD DAVISON, directed a letter to the Attorney General
for the state of Minnesota, with copies to various other
individuals, setting out their concern regarding & possible
violation or the 1934 Federal Communications Act, Section 605,
following news reports that CLARK MAC GREGOR, 1970
candidate for the United States Senate from the state of
Minnesota, made statements that he, MAC GREGOR, had been furnished
the rgsults of an intercepted telephone call nade by his
opponent, HUBERT H, HUMPHREY, to HUMPHREY's campaign aides,

Mr. TORRISON noted that, according to newspaper
accounts, the telephone call by Mr. HUMPHREY had been :
intercepted by a ham radio operator, who, in turn, furnished
the content of Mr, HUMPHREY's telephone call to CLARK MAC GREGOR,
after which Mr, MAC GREGOR mtade reference to the content
of this telephone call during a campaign statement,

Mr. TORRISON advised he had no direct knowledge of
either the interception of the telephone call, nor had he
heard Mr, MAC GREGOR's comment concerning the content of
the phone call. He stated the purpose of his letter to the
Attorney General for the state of Minnesota was to evidence
his personal concern over an apparent violation of the law,
and to call for appropriate investigation by responsible

agencies,

on_,11/18/70 Minneapolis, Minnesota Filey. NP 139-8?

SAs
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Dote_ NOVember 23, 1970

Mr, TODD DAVISON, 3232 Eighteenth Avenue South,
Minneapolis, Minnesota, wae interviewed at the North American
Life and Casualty Company, Minneapolis, Minnesota, lnd advised
as follows:

Mr, DAVISON, along with business associates,
MARTIN S, FOX and NORMAN TORRISON, directed a letter to
the Attorney General for the state of Minnesota, with copies to
various officials, on October 1, 1970, after newspaper reports
to the effect thet CLARK MAC GREGOR, candidate for the
United States Benate irom the state of linnesota, during the
1970 election, had stated during & campaign appearance that &
ham radio operator in Bloomington, Minnesota, had intercepted
a telephone call from Mr, MAC GREGOR's opponent, HUBERT H.
HUMPHREY, to Mr. HUMPHREY's campaign aides, and Mr, MAC GREGOR
used }he contents of this intercepted telephone message

during a campaign statement,

Shd L

Mr, DAVISON stated that he made several telephone

calls, including calls to Mr, HUMPHREY's Assistant, D, J, LEARY,
and "Minnpnnn'l-ln Etart Staff ¥Writer. TED amammn to confirm.

- — - ——— —

to his satisfactlon, that Mr, HUHPBREY had, in tact, made
a telephone conversation and, further, that Mr. MAC GREGOR
had made reference to a HUMPHREY telephone conversation
during a campaign statement,

S

PR

FUEIEIN

Mr. DAVISON stated that it appeared that a strong
prima-facie case existed, showing that Mr. MAC GREGOR bad,
in fact, violated the 1934 Federal Communications Act,
Section 605, and, while, he, DAVISON, did not care to
see this intercepted phone call made & politiéal issue, he was
concerned that in this day where law and order receive such
enmphasis by candidates, including CLARK MAC GREGOR, that
this apparent law violation by MAC GREGOR be subject to

investigation and possible prosecution to insure that all

people understand that the systea ot criminal justice applies
impartially and equally.
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Mr. DAVISON advised that neither he nor his
-——_———two~asaee4a%es—&re—or~have—been—iave%ved~ta—tue—po*te:ee*——————
1 -7 -

11/18/70 Minneapolis, Minnesotsa o MP 139-83
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campaign of either Mr, MAC GREGOR or Mr. HUHPHREY nor
have they been active in any political party.

Mr, DAVISON advised that he has no direct
knowledge concerning the statement by Mr, MAC GREGOR
concerning the intercepted telephone message or
direct knowledge concerning the interception in question,

Mr. DAVISON stated that it is his intention, as
a recently appointed member of the Minnesota State Bar, to
follow this matter in whatever way he can to insure, to his
own satisfaction that this matter is handled with the
full and fair application of the law,
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’ buis. Novenmber 23, 1970
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DENNIS JOHN LEARY, 5201 Abbott Avenue Bouth,
Minneapolis, Minnesota, was interviewed at the
HUBERT H, HUMPHREY Campaign Headquarters, MNidland
Bank Building, Minneapolis, Minnesota, and advised as
follows:

s
R

R

[ TR T T N R

He is President of Media COmmunication :
g Consultants, JIncorporated, operating from 5201 Abbott Avenue
South, Minneapolis, Minnesota, and is currently the

' assistant to HUBERT H, HUMPHREY in charge of medisa
relations, and so served during the recent Minnesota
United States Senatorial Campaign in which HUBERT H, HUMPHREY

e was elected Senator from the state of Minnesota,

: ti On September 26, 1970, Minneapolis newspapers
> carrieéd an account of a stutement by Mr. HUMPHREY's opponent,
L . CLARK S, MAC GREGOR, to the effect that Mr, HUMPHREY was a

"yes man " and if HUMPHREY were a woman, he would have been
pregnant all the time, Following the appearance of this
article, Mr. HUMPHREY called his Campaign Headquarters from

a mobile phone, and spoke with Mr, LEARY and campaign aide,
NORMAN SHERMAN, in a three-way conversation, during which

¥Mr. BUMPHREY asked whether or not they had seen the news article,
and the aides informed Mr. HUMPHREY they bad seen the article, :
and were considering what action to take, and suggested that

Mr. HUMPHREY continue to speak in his campaign appearances
concerning what wonderful people Mr, and Mrs., MAC GREGOR were,
and the campaign aides would-draft out a statement and, perhaps,
obtain DAVID GRAVEN as a spokesman to respond to the MAC GREGOR
attack, This telephone conversation took placa at approximately
4 p,m, to 5 p.m,, on September 26, 19870,

BTSN N
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At approximately 1 a.m,, September 27, 1970,
Mr. LEARY stopped at a pay phone in Richfield, linnesota, :
near the expressway, and called Mr, HUMPHREY on Mr.'HUMPHREY's
mobile phone, Number 977-7240, and informed Mr. HUMPHREY
that he had that evening spoken with DAVID GRAVEN at a political
rally at the Flying Cloud Airport, and had drafted & statement
for GRAVEN to use in responding to CLARK MAC GREGOR's attack

— RgRInST Er. RUMPHREY, At thxt—time,Mri—LEARY

5
11/18/70  _ Minneapolis, Minnesota 'F". s WP 139-83
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read the draft over the telephone to Mr. HUMPHREY, and

Mr. HUMPHREY responded by making a statement to the

effect that maybe they could use a phrase such as,
disagreeing without being disagreeable, and use that ‘
vein in responding to Mr. MAC GREGOR's attack, and Mr. LEARY
suggested that that approach would be fine for Mr. HUMPHREY,
but he believed that Mr. GRAVEN should respond with a little

harder line,

LR R
. }
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On Sunday morning, September 27, 1970, at
about 9 a.m,, Mr. LEARY called DAVID GRAVEN, and arranged
for him to make a television appearance at HUMPHREY :
Campaign Headquarters at about 11 a.m,, and respond to
i Mr. MAC GREGOR's attack on Mr., HUMPHREY., JMr, GRAVEN then
iV : came to the HUMPHREY Campaign Offices and worked over the
!“' statement he was to make, and appeared before television

Eier by ikl iy |

newsmen at the HUMPHREY Campaign Office at Fifth and Marquette

Avenue, Minneapolis, Minnesota, Following this, Mr. GRAVEN

went te the Midland Bank Building Campaign Office, where _

he recorded a statement for radio use and then planned to go

to Channel 9 to make a video tape of this same presentation,

As Mr. GRAVEN was leaving the Midland Bank Office at about

11:45 a.m,, on September 27, 1970, Campaign Aide NORMAN SEERMAN
. was talking with Mr, HUMPHREY, Mr, HUMPHREY being at his 19870

Summit Avenue, St., Paul, Minnesota, &ddress, Telepbone Number

690-1789, at which <time Mr, LEARY played the GRAVEN

recording over the phone to Mr. HUMPHREY, and Mr, GRAVEN talked

over the telephone with Mr, HUMPHREY for approximately thirty

seconds, Following this, Mr., GRAVEN went to Channel &

and completed his video tape presentation, after which he

went to the Minnesota Viking football game,
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The only telephone conversation on September 26
and 27, 1970, between Mr. GRAVEN and Mr, HUMPHREY was the
one which occurred over land Line Telephone at approxkmately
11:45 a.m,, on September 27, 1870, _

#r. LEARY then furois he Vs
and video tape to various radio and televisi
throughout Minnesota,

Following WCCO Radio News at 10 p.,m, - 10:30 p.m.,
September 27, 1970, Mr. LEARY received a telephone call from
Mr. HUMPHREY in which Mr, BUMPHREY inquired as to whetber or not
Mr. LEARY had heard the WCCO 10 p.ms = 10:30 p.m, news,
in which Mr, MAC GREGOR stated, in effect, that a friend
of his had intercepted a telephone call from Mr, HUMPHREY

- to DAVID GRAVEN where HUMPHREY dictated what GRAVEN was to say,
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Inasmuch as the only telephone contact between Mr, GPAVEN
and Mr, HUMPHREY concerning this incident took place, as
noted above, Mr. HUMPHREY ordered an immediate security
check of all telephone lines by the Telephone Company,

Mr. LEARY advised that he, himself, did not actually
hear this newscast, however, one of the campaign aides
or assistants had made a tape recording of this newscast;
however, this tape is no longer available, to his knowledge,

M R NN R A BB
4. at LR ’ Rt - e .

Mr. LEARY stated that on Nonday, September 28, 1970,
he caused all telephone lines to be checked by the Northwestern
Bell Telepbone Company, and no evidence was found of any
tampering or monitoring devices, and he further noted
that no authority had been given to anyone to monitor any
HUMPHREY Campaign telephone messages,

i 1)

On September 29, 1870, Mr. LEARY received & .
telephone call from “Minneapolis Star"™ Staff Writer TED SMEBAKKEN,
who advised him CLARK MAC GREGOR campaign aides had been
in touch with the "Minneapolis Star," and advised that the
telephone intercept, referred to by MAC GREGOR, involving
Mr. HUMPHREY was actually a radio phone transmissjon which
had been intercepted by a ham radio operator in Bloomington,
Minnesota, and Mr, LEARY noted that MAC GREGOR's campaign
aides later updated their story, saying that the telephone
interception referred to occurred at approximately 1 a.m,,
on September 27, 1870,

LA
-

TIPS

Mr. LEARY advised that-at no time a&id he learn
the 1dentity of the ham radio operator, who reportedly
intercepted Mr. HUMPHREY's telephone call, nor did he
learn the identity of the MAC GREGOR campaign aides who
were discussing this matter with the "Minneapolis Star";
however, he assumed it would probably be Campaign Aide JOHN
HANKINSON, who is in charge of media relations,

B A I A ST
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Mr. LEARY stated there is no question in his
mind about which telephone call Mr, MAC GREGOR was referring
. to, and it was without doubt the 1 a.m, telephone call,
s which call LEARY made from a pay telephone to the HUMPHREY
. automobile; however, when Mr. MAC GREGOR first made his

e b e e men:? smafmwmead doa o HINIMMIDDV _NDAUDMN +alanhana ~011
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there was immediate concern, inasmuch as the only call these
two individuals were involved in concerning this incident
occurred on Land Line Telephone at 11:45 a.m,, September 27,
1970,
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Mr. LEARY noted that he has had numerous telephone
calls from a Mr, DAVISON and a Mr, FOX concerning
& possible violation of the law, and he has informed
them generally of the facts, as be has related them
above. He noted that these individuals were not active
in Mr, HUMPHREY's political campaign, and, other than
these telephone calls, were unknown to Mr. LEARY,
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- FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

Dote__ NOVember 23, 1970

Mr. TED SMEBAKKEN, Staff Writer, "Minneapolis Star,”
Minneapolis, Minnesota, advised as follows:
Mr. SMEBAXKEN authored an article which appeared
in the Tuesday, September 29, 1970, edition of
- the "Minneapolis Star"™ concerning & statement by CLARK MAC GREGOR,
1970 candidate for the United States Senate in Minnesota,
Mr, MAC GREGOR's statement indicated a telephone coanversation
of his opponent, HUBERT H, HUMPHREY, had been
intercepted, and MAC GREGOR went on to criticize HUMPHREY
based on this intercepted message,

Mr, SMEBAKKEN explained that MAC GREGOR's Campaign
Aide, JOHN HANKINSON, bhad contacted Mr, SMEBAKKEN following
Mr, MAC GREGOR's statement and advised Mr, SMEBAKEEN that
the télephone intercept of Nr. HUMPHREY's conversation bad
been made by a ham radio operator from Bloomington, Minnesota;
however, M¥r. HANKINSON did not advise Mr. SMEBAKKEN the
identity of the ham radio operator, It was Mr. SMEBAKKEN's
impression from Mr. HANKINSON tbhat this ham radio operator had
furnished the results of the telephone intercept
directly to Mr, MAC GREGOR at the time of & political fund~
raiser or speech in Anoka County, Minbnesota, on Ssptember 27,
1970, :

Mr. SMEBAKKEN noted that the original story which
he reported indicated a "ham radio operator" had intercepted
the message; however, in later contact with people familiar
with the operation of ham radio equipment, it had been pointed
out that any radio-monitoring equipment would .be capable
of iptercepting a radio telephone message, and it would not
necessarily be a ham radio operator, He advised that this
matter was clarified in the files of the newspaper; however,
it had never been made part of a subsequent news story,
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FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

November 23, 1970

Date

Mr, JOHN HANKINSON, 3824 Glenhurst Avenue, 8t. Louis
Park, Minnesota, was interviewed at 110 Boutb Fourth Street,
linnaapolis, Minnesota, and advised as follows:

He is News Director for CLARK MAC GREGOR's
Volunteer Committee, Mr. MAC GREGOR baving been an unsuccessful
1970 candidate in the state of Minnesota for the United Btatos
Senate,

Following a statement by Mr, MAC GREGOR on the 10 p.m, -~
10:30 p.m, WCCO Radio news, SBeptember 27, 1970, Mr. HANKINSON - .. -
contacted Campaign Aide CHARLES A, SBLOCUM relative to
Mr. MAC GREGOR's statement concerning an interception of a
telephone call made by MNr, MAC GREGOR's opponent, HUBERT EH,
HUMPHREY,

$

.

SLOCUM told HANKINSON that an automobile mechanic
and this mechanic’s son had apparently been watching ‘
television at their residence about 1 a.m,, Beptember 37, 1970,
and were also listening to radio-monitoring equipment, at
which time they overheard a conversation between Mr. HUMPHREY
and bhis campaign aide, Mr, SLOCUM further advised that

one of these two individuals furnished the details of the
HUMPHREY conversation, SLOCUM made available to HANKINSON the
name and telephone number of the automobile 'mechanic in
question,

Mr. HANKINSON did talk with the automobile nechanic,

referred to by HANKINSON, and this automobile mechanic

did confirm that he had lccidantally overheard a telephone
conversation on his personal radio-monitoring .equipment,
while 4in his home watching television during early morning
hours of September 27, 1970, and did recognize the voice

as that of HUBERT H, HUMPHREY, This automobile mechanic

told HANKINSON that the conversation be heard was to the

effect that Mr HUMDHREY was instructing the party on the other

Tl Sl AL

end to answer the remarks which had been made by‘Hr. MAC GREGOR
during an earlier speech by Mr. NMAC GREGOR on September 26,
1970, critizing Mr. HUMPHREY,

Y1/20/70
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Mr. HANKINSON stated it was not clear to him
whether or not it was the automobile mechanic or his
son who made the actual contact concerning this telephone
call, Mr, HANKINSON also stated that he did not know
whether or not it was Mr, MAC GREGOR or Mr', SLOCUM who
received the information concerning the intercepted telephone
conversation,

Mr, HANKINSON advised that he made direct contact
with this mechanic inasmuch as it was his, HANKINSON's,
responsibility to maintain relations with the news
media, and, following this conversation, Mr. HANKINSON
contacted a writer at the "Minneapolis Star,"™ Minneapolis,
Minnesota, to advise him that the intercept, referred
to by Mr. MAC GREGOR, was the result of the radio
telephone conversation,

-
¥

Mr. HANKINSON advised he did not recall the name
of the automobile mechanic in question, and recently moved
from MAC GREGOR's Volunteer Headquarters to MAC GREGOR'Ss’
Office at 110 South Fourth Street, Minneapolis, Minnesota,
and had no notes pertaining to the identity of this automobile
mechanic, He noted that the identity of the automobile
mechanic might possibly be recalled by CHARLES SLOCUM, who,
until recently, was a full-time staff member of MNAC GREGOR'B
Volunteer COmmittee- however, Mr. SLOCUM has terminated this
employment, and is currently on an automobile vacation in
Western United States, which is to last several weeks.

Mr, SLOCUM's bhome address is"Madelia, Minnesota,
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FEDERAL BUREA'' OF INVESTIGATION

owe___ November 23, 1970

Mr. JAMES L, BORMANN, News Director, WCCO Radio,
625 Second Avenue South, Il_i_l_lgeanglis- Minnesota, made
available a dubbing of the taped insert of CLARK MAC GREGOR
used on WCCO Radio 10 p.m, = 10:30 p,m, news Sunday night,
September 27, 1870, This statement is as follows:

The voice is that of DAVID GRAVEN, but ths words
were dictated by HUBERT HUMPHREY, A friend of mine intercepted
the telephone call from HUBERT HUMPHREY to DAVID GRAVEN,
dictating what DAVID GRAVEN would say,., How 1nteresting, every
time you expose the weakness of HUBERT HUMPHREY on an issue,
he calls it cheap, irresponsible partisan politics. When anyone
calls attention to HUBERT HUMPHREY's politically expedient
shifts of position, bhe cries smear, When you point out

HUBERT HUMPHREY's disastrous failures of policy and program, he
reionarv attani. HURERT HIMPHREY lover A

e. S AVRL Y Y vRwias W ASAY & BAW LA LSV & E v
’

but HUBERT HUMPHREY canmnot take it,
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- . FEDERAL BUREAU OF INVESTICATION

November 23, 1970

Dota

Mr. RICHARD HOLTER, News Editor and Reporter,
WCCO Radio News, 625 Second Avenue South, Minneapolis, .
Minnesota, advised as follows:

During the WCCO 10 p.m, -~ 10:30 p.m, news
on September 27, 1970, a statement from DAVID GRAVEN was aired
in which Mr. GRAVEN responded to an earlier statement by

...... 1970 candidate for the United Btates - .

Sepate from the state of Minnesota, in which Mr. GRAVEN
defended Senatorial Candidate HUBERT H, HUMPHREY, This
statement by Mr. GRAVEN was played fairly early in the newscast,
which newscast was on from 10 p,m, until 10:30 p.nm.
Shortly after the airing of the GRAVEN statement, Mr. HOLTER .
answered the WCCO News Room telephbone and was asked by the
party on the other end, "Who is this," at which time HOLTER
identified himself and the caller said, "RICH, this is
CLARK:MAC GREGOR, I have heard the GRAVEN statement, and
1 have a release to make," Mr. HOLTER has had a
nunber of contacts with Mr. MAC GREGOR, and was certain that
MAC GREGOR was, in fact, the individual calling. Mr, MAC GREGOR
was very anxious for the statement to be prepared in time
to be also aired on the 10 p,m. to 10:30 p.m,, September 27,
1970, newscast,

-

Mr, HOLTER immediately set up recording equipment,
and instructed Mr, MAC GREGOR to proceed, which be did, and the
recording was completed in time to be included on the
10 p.m, to 10:30 p.m, gewscagp,_September 27, 1970,

ey

Mr. HOLTER listened to the dubbing of Mr. MAC GREGOR's
statement of September 27, 1970, and advised that .
this is the statement which was run on the 10 p.,m, -

10:30 p.m. news, on September 27, 1970,
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MP 139-83

On November 23, 1970, Mr. SAM A, SLOCUM,
Executive Vice Pre51dent Citizens National Bank,
Madelia, Minnesota, advised that he is the father of
CIIARLES A SLOCUM, who was employed as a campaign aide
for CLARK MAC GREGOR during the 1970 election. He advised
that his son is presently on vacation in Tucson, Arizona,
but he did not know his address at Tucson, He stated
that, until his son telephones him or sends him a card
as to his location, he will not know how to contact his
son. He further stated he did not know of anyone else
who would know the current address of his son. He
pointed out that his son plans to be on vacation until
Christmas, 1970, at which time he will return to Minnesota,

s bl |
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Mr. SLOCUM advised that if he receives any
information as to the location of his son he will immediately
advise the FBI at Minneapolis, Minnesota.
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Noveuber 30, 1970

- Alrte : : .
i 3 o irtel - | 1-ur. GO, 7c
?; To: BAC, Minneapolis (139-83)

%é nL- From: Director7,FBI (139-3741) —

3’ -.’ S . ’\ 1N REC')'?

iy ,  UNSUB; X 17

N 3 /}ﬂ t INTERCEPTION OF RADIO TELEPHONE

aif | TRANSMISSION OF HUBERT H, HUMPHREY, ETC,

E;: ! ég? MP

z!l 176~

§ 4 $ Rerep BA 11/24/70, Minneapolis.

Returned to Minnespolis are the two enclosures
to rerep for whatever evidentiary or other use they may
have in connection with this investigation. The necesaity
.or desirablliity of sending these items to the Bureau 18 not

clear, and no examination or review has been made of these
enclosures by Buresu. ’

,‘.,"-__ P L

Minneapolis sbould promptly complete investiga-
tion to identify and interview the unknmown individual who
is indicated to have beappened $p.listen to the radio
telephone transmission involved. As Boon as this is
accomplished, the matter should he discussed with the
U, B, Attorney for his prosecutive.opinion and & report
of completed investigation submitted, Buresu is to be

kept informed of any particularly significant developments.
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UNITED STATES GOVERNMENT L2
= F. 9, |/ DIRECTOL, ¥DI (138-3741) DATE:  12/10/%0 -
. - R . -
g oM ~,éAC, MINNEAPULIS (139-83) (p) AT eve .
¥ ’ / N oy
N . v, ) .//. ;
E ! UBJECT: ‘" LLENOWN SULJECT;
& A Liuterception ot,ﬂadlo
£ 3 i fcluphon%leanam1aslon of
il HUBERT 1t CAIUMPIREY, 9/27/70 . ,
+iF - hlnncapolls, lijpnesota - P
%i g INTLRLLPiION or CUHMUNICATIONS
rg: . oz . . o . « . . ; - 4 -
E{ : Imclosed Tor the rurcau are two copies of Minncapolis =~y
(o repor 'l of )\ G - 12/10/70
. L4 .
A .{,_7? 76——
1§ 1( 11 has Leen Teavaed that ROBLRT G RENNLG, United
2 slhates Atteoracy, Miuneapelis, llianesota, io fact, desires
ik to i {h"$ this matter with the Department of Justice prior - e
. 8 3 . to rcndcrln" any opinion,
: i-.'_:*
Ei 0 e The local press bas indicated MAC GREGOR has been.
118 ' appointed by the President as Counsel to the President for
;3 Lepislative Affairs.
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Interception of Radio
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HUBERT Iy i[UMPHREY,

REFPORT MADE BY

CHARA! | !l !! !!!!

INTERCEPTION OF COMNUNICATIONS
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j1j
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AT MINNEAPOLIS, MINNESUTA

will follow with United States Attorney.

A
A T]

dated 11/24/70.

Dureau airtel to Minneapolis dated 11/30/70.

=

bQ:.
N
8 Q:!;Ai

aam

:b;! e 7

et

- A¥ -~
COGVER PAGE ﬁ
ACCOMPLISHMENTS CLAIMED ] NONE ACQUIT-| case was sean: v
convic lauto. | rus. FINES SAVINGS mecovemes | TALS
= e PENDING OVER ONE YEAR [_Jves [Ino
PENDING PROSECUTION .
CVER MK MON THS Clves [Jwo
/L ; SPECIAL hoEnT DO NOT WRITE IN SPACES BELOW

APPROVED 7 Z/,a/l’

iIN CHARGE

>3

COPRIES

»" ! )
—y - U p——

uADE-"

/

2

-

5 REC34

Dureau (139-3741)

USA, llinneapolis, Minnesota

72741

6 DEC 14 1971

F

I - w—

Minaeapolis (139-C3)

e

Duleminehon Record of Attached Report Nototions

. . iyl fto Al

“"fr‘"’ il ccn&. cu_um.tl @; K | . 'ﬁ'

n.......,..z.-a , Vi VLl P e _K_" - Y, {}_\ Y

RewsstRecd. | - AP AN . AJR, [ Am 2 g - /l[ﬁ” !

Date Fwd. |72 -/5‘-70 Lo f3 (AL G - VA -

How a__ 2 a snsr c:_’;.'"'

By . . h;&' Q,Hy
4 / «CPO : Y9N O - 2000t
- ; COVER PAGE 1




SRR Y SRR SO . G ———— e e - e [EPTR

. } ’ '
FD-204 (Rev. 3.3.59) (/( R t‘ .

UNITED STATES DEPARTMENT OF JUSTICE
FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

ok
.

Copy to: _ 1 - USA, MINNEAPOLIS, MINNESOTA
Report of: _ J’ 7" Offics;: MINNLEAPOLIS, MINNESOTA
‘ Date: prCrBezn 10, 1970

Field Office File #: 139-33 Bureow File #: 139-3741

Title: UNINOWN SUBJECT;

Interception of Radio
Tclephone Trausmission of
HUDLRT II. BUMPIIRLY
Septenter 27, 1970

Character: Minneapolis, Minnesota

e )l 1.
o A ,'\
A 1 .

INTERCLEPTION OF COMLIUNICATIONS

o

Synopsis:

’ CIARLES SLOCUM, Field Organization Director for
Congressman CLARK LIAC GRLGOR during 1970 bid for U, S,
Scn"tc, ilinnesota, interviewed aud advised that at political
rally, Bloomingtbn, Jinnesota, §/27/70, talked with man who
had overheard radio tclephone conversation involving HUBELRT
iI. HUMPIRLY and HULPHRLEY staff member prior night, Telephone
call to effect that DAVID GRAVEN would respond .publicly to
HAC GREGOL attack on HUMPIHREY. SLOCUN introduced this
individual to MAC GRLGOR at this political rally. SLOCUM
rccalls identity of individual intercepting radio telephone
messaie -and furnishing to"MAC GREGOR, however, does not
desire to make identity known, believing such information

: g 11 A1 o M fes llAF ~fTAnD firmidnd Qbadn~
T SNCULIU ConNC Irom bUlll,LLDbllll 1 B WAL iL MilL T Ubﬂ LeD

Atloracy, Minneapolis, states he desires no further
investigation until such time as he has fully revievcd
investigation conducted to d1te and considered prosccutive
merit, _
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FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION A /s

Dot nocenbor 10, 1970

Mx, CRARLES SLOCUNM, 1431 Engelwood, Bt. hnl
Hinnemota, was interviewed i.‘l: bix residence on December ¥,
1970, and advised as follows:

Be wa® Field Orpanization Director for
CLARX MAC GREGOR during the Movember unsuccessful bid for
8 Senate seat from the state of Ninnesota during the 1970
election., BSLOCUN noted that immediately following the
election, be went on an extended vacation, returning to ,
St. Paul, Minnesota, on December 8, 1970. _ e

T R r N PR SR S
[T PIE RV P T b

t w———

In his capacity as Field Organization Director,
SLOCUS served as advance man for MAC GREGOR at various
political rallies and meetings. He referred to his notes
and notod that on Sunday, Septembes 27, 1970, he took part
in 8 youth rally for MAC GREGOR at Normandale State Junior
College, Dloomington, Minmnosota. Nearly everyome in
attendance at this rally was of high school or college age .
with the exception of one older individual, approximately T
4% year= ©f age, and this clder individuzl ¢alksd with
BLOCUM at the youth rally concerning s radioc message he Iad
over heard during the prior night., The conversation with this
older follow was to the effect that HUDERT H, HUMPHREY
opponent ¢f Congressman HAC GREGOR in the Senatorial oiocttan.
ws golag to attack Congressman MAC GREGOR far a statement
NAC GREGON had made concerning HIMPHREEY on September 36, 1970.
This man explained to SLOCIN that he had been "fooling arocund”

with a radio receiver the prior night and had heard a
convermation ftavolving HIBERT H. HIZIPHREY and one of HILWIREY's

staff menmbers, which was taking pheo over & car ¥adio tﬂm.
in which the ltlff man read 3 statament to HUNPIREY, and it

vas indicated that DAYID GRAVEN would make the press release

for NUKP.RFY eriticixzing MAC GREGOR.

) SLOCHA{ sugrested to this san that he could talk
with Congressman MAC GRIGCOR later this same date at Huxpmndale
State Junior Collegs, where Congresesman MAC GREGOR was also

to appear, and, in fact, this individual did talk with
Congresmman MAC GREGOR after SLOCUM introduced him to

BAC GREGOR later that same day.
—_ %
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SLOCUM advised he did not take part or overhear .
the conversation between the above individual and Congressman

MAC GREGOR, -

SLOCUM stated that the individual accompanying
Congressman MAC GREGOR, at that time, was STEPHEN G, SBCHOLLE,

attorney, 400 South Second Avenue !inaeapclis, Minnesota, who

may or may not have overheard the conversation between
MAC GREGOR and the above individual.

BLOCUM advised he does recall the name of the
individual who overheard the HUBERT H. HUMPHREY telephone
call, however, SLOCUM does not care to reveal the identity
of this individual, stating that such information would be
better obtained from Congressman CLARK MAC GREGOR, who is
directly?involved. '

Concerning the individual who intercepted the above
telephone call from HUMPHREY, SLOCUM advised this individual
was, previous to this incident, unknown to Congressman
MAC GREGOR or any member of MAC GREGOR's staff, including
himself, and the intercepted telephone call was purely
accidental.
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The facts developed during the investigpation to

date vere discussed with United States Attorney ROBERT G.

LENKER on December 9,

1070,

at which time Mr. RENNER stated

that he desired no further investipgation be conducted until
such tinc as he has fully reviewed investigative reports
concerning investipgation conducted to date and considered
prosccutive merit in this matter.
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Memorandum

.70 :  DIRECTOR, FBI (139-3741) parg.JERUETY 29, 1971

WrTIONAL ¢ RS NO. W (

o7 1/
“mmom : ./ [SAC, MINNEAPOLIS (139-83) (P)
e -~ /flli//

oy

susject: /' UNKNOWN SUBJECT;
Interception of Radio
Telephone Iransmission of
HUBERT H. HUMPHREY
September 27, 1970
Minneapolis, Minnesota
INTERCEPTION OF COMMUNICATIONS

41 ',,
Re Minneapolis report of SA (P cdated /-

December 10, 1970,

b

3 0n January 28, 1971, United States Attorney ROBERT
G. RENNER, Minneapolis, advised he continues to have thig
* matter under advisement and stated he desired no further
investigation at this time, .

JENLEV S

‘ Minneapolis will continue to follow clogely with
the United States Attorney and keep the Bureau advisged,
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8AC, Minnoapolis (139-83) February 9, 19

Director, FBI (139-3741) ' 1 - MNr.
, 47¢
) UNENOWN SUBJECT;
INTERCEPTION OF-RADIOQ - -
”/ TELEPH ISSION OF _ .

HUDLRT H.- HUMPHREY
,ggum_

Reurlet 1/29/71.

Surep forthwith in order that recent contacts
with U, S, Attorncy mny be furnished to the Department
in writing. Insure that reports are submitted regularly
in accoridance with the 45 day reporting rule.
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FEDERAL BUREAU OF INV. STIGATION

L —— . [ P

n:bon'rmc orrlc: OFFICE OF DRiGIN DAYE INYVESTIGATIVE PERIOD

“MINNEAPOLIS MINNEAPOLIS 2/18/71 12/10/70-1/29/71
TITLE OF CASE REPOAT MADE BV

UNKNOWN SUBJECT; | _*& 76 - mjt

TYPED BY

Interception of Radio . CHARACTER OF CASE
Telephone Transmission of
HUBERT F, HWMPHRRY, 9/27/70,
Minneapolis, Minnesota INTERCEPTION OF COMMUNICATIONS
REFERFENCES

L 7¢

Minneapolis report of SA dated 12/10/70.
Minneapolis letter to Bureau dated 1/29/71.
Bureau letter to Minneapolis dated 2/9/71.
- P -
LEAD 3
MINNEAPOLIS DIVISION
AT MIMNTAPOLIS, MINNESOTA

Will follow with United States Attorney. ,
ACCOMPLISHMENTS CLAIMED X NONE ACOUIT| cask was seem:
convic |auTo.| *ue. FINES sAvVINGS mecovemes | TALS - =
[ d 3 n L} YES
P ENDANG PROSEEU TION "e
OVER SIX MON THS COves Mwe
Fi V. -
APPROVED é;/gfw e caamee _‘ DO NOT WRITE IN SPACES BELOW
COPIES MA
(2 Bureau (139-3741) - g LI‘_\}Q"\:
. 3 '\—_1\-".%"
l - USA, Minneapolis, Minnesota o FEB22 W7 st
- L] * ot r .
2 - Minneapolis (139-83) = . '
S R — "
Dinmmﬂum Record of Attached Report . Nototions .
Agency 1~ CCRLD, CRIVINAY ) . [L
o T T A A b O e | &, o2 I f
KOQue st Keca. (") f[, /Jl' ryY F v ViiEe P l v Py
pactwd. B30 |Tpmel. A, Yoass, fc‘A_/ . <,
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N fl-.k Na¥Ls
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! _ ’ UNITED STATES DEPARTMENT OF JUSTICE
. . FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION
Copy to: 1 - USA, MINNEAPOLIS, MINNESOTA
7
Report of: . Office: Minneapolis,
Date: February 18, 1971 Minnesota
3 Fisld Office File #. 139-83 Bweov Fiis #: 139—37*"41
: UNKNOWN SYBJEC
o 3 Tule Interceptgon og Radio
‘NE Telephone Transmission of
HIMERT 3. HWMPHRFY, 9/27/70, .
$ Minneapolis, Minnesota
_[;‘: Chwocter.  INTERCEPTION OF COTfUNICATIONS
18 3
3
! IS Synopsis: UGA, Mlnneapolls, Minnesota, advised on Jamary 29,
8§ 1971, he has this matter under advisement and deslres
?T no further investigation at this time,
- P -
"+ DETAILS: ,
i Contact is being maintained in this matter with the office
”g of the United States Attorney, Hinneapolis, Minnesota.
On January 29, 1971, United States Attorney ROBERT G.

RENNTR advised he has thls matter under advisgement and desires no
further investigation at this time.
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A FEDERAI' BUREAU OF INV_STIGATION

‘ . RIPOFTING'DFPICE OFFICE OF ORIGIN DATE INVESTIGATIVE FERIOD

” '  MINNEAPOLIS MINNEAPOLIS 4-20-71 1/30 - &4/20/71

: TITLE OF CASE REFORT MADE »v YYPED BY
:, UNKNOWN SWBJECT; _sA opm— 7 Bt
o Interception of Radio CHARA CASE - _

Telephone Transmission of
HUBERT H, HUMPHREY, 9/27/70

i Minneapolis, Minnesota INTERCEPTION OF COMMUNICATIONS
i REFERENCE :
i REEERENCE 47

Minneapolis report of SA GNP cated 2-18-71.

3

VAN SIS, (3 5o r o oo g dtinnd e g

e -P -

[- LEAD: ¢ Q
148 . T \
{18 MINNEAPOLIS :

o IR -
i AT MINNEAPOLIS, MINNESOTA
i

Will follow with United States Attorney.,

ACCOMPLISHMENTS CLAIMED NONE ACQUIT-] case was srn:
. convic lauTo.| rus. FINES SAVINGS recovemes | TALS )
Lz g FPENDING OVER ONE YKAR [_lves (Xino
i PENDING PROSECU TION
B / j - OVER SIX MONTHS Cves Xino
¥ 7 . . N
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l = USA, Minneapolis, Minnesota
2 = Minneapolis (139-83)
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UNITED STATES DEPARTMENT OF JUSTICE
FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION
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Copy to: 1 = USA, Minneapolis, Minnesota

reon o QY £ 7 Office: MINNEAPOLIS

Dote: 4-20-71 MINNESOTA
Field OMic Fle &, 130-83 | Swsos Fie 7, 1303781
Title: UIKNOWN SUBJECT;

Interception of Radio
Telephone Transmission of
HUBERT H. HUMPHREY, $/27/70
Minneapolis, Minnesota

Chorocter:  INTERCEPTION OF COMMUNICATIONS
3

Synopsis: USA, Minneapolis, Minnesota, advised on 4-.20-71, he has
this matter under advisement and desires no further in-
vestigation at this time.

Mo

-P-

DETAILS:

Contact is being maintained in this matter with the
Office of the United States-Attorney, Minneapolis, Minnesota.

On April 20, 1971, United States Attorney ROBERT G.
RENNER advised he has this matter under advisement: and desires
no further investigation at this time.
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. FEDERAL BUREAU OF INVLSTIGATION

' REPORTING DFFICE OFFICE OF DMIGIN DATE INVESTIGATIVE FPERIDD
“ “‘"“"““ T i’--'l-!-lﬁm-- - I""":-: --- 2 dmm Sem - - e o= Be =
i ﬁ%f‘ENOF CASE REFONT MADE BY 4 P TYPED BY
=, §.  UNKNOWN SUBJECT; | . 7&
s £ Interception of Radio A._ _mt
:.F-  Telephone Transmission of CHARACTER OF CASE
B HUBERT H. HUMPHREY, 9/27/70
ik Minneapolis, Minnesota
'7:.-_ INTERCEPTION OF COMMUNICATIONS
i
"t
Lig - REFERENCE : o 27
;l _ Minneapolis report of SA SN :ated 4-20-71.
FLI
“‘ " F-
% [ LEAD:
g - MING 'E'.APOLIS
g -y AT MINNEAPOL1S, MINNESOTA
: § Will follow with the United States Attormney.
P!
3 g‘:*
V g‘f
N ACCOMPLISHMENTS CLAIMED NONE ACQUIT| case was sesm:
B ConvIC [ AUTO.| Fug. FINES - savings . | mecbvemius TALS
N PENDING OVER ONE YEAR [ Ivus Rno
;‘ ! PEMDING PROSECUTION

: :1 . f/// ’ ‘ ) OVER $1x MON THS (Oves Fine
*‘ APPROVED ,j/] [,1,"/" e ey DO NOT WRITE IN SPACES BELOW
[ %5 Tes 7 "
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: i;;;» 1l -~ USA, Minneapolis, Minnesota a1 1N Qa'
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«Disseminction Record of Avtached Report Notations /A'.
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y
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UNITED STATES DEPARTMENT OF JUSTICE
FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

Cepyte: 1 ~ USA, Minneapolis, Minnesota

(——— 47 Ofice: Minneapolis, Minnesota
Date: 6"25"71

Field Office File 1 MP 139-83 Bweow File #: 139-3741

Title: UNKNOWN SUBJECT;
Interception of Radio
Telephone Transmission of
HUBERT H. HUMPHREY, 9/27/70
Minneapolis, Minnesota

Choracter: INTERCEPTION OF COMMUNICATIONS

*

- .

Synopss:  USA, Minneapolis, Minnesota, advised he has this matter
under advisement and desires no further investigation at .
this time.

-P -

DETAILS:

Contact is being maintained in this matter with the
Office of the United States. Attorpey, Minneapolis, Minnesota.

On June 25, 1971, United States Attorney ROBERT G.
RENNER advised he has this matter under advisement'and desires
no further investigation at this time.
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FEDERAL(‘BUREAU OF

DE Pt
INVECTIGATION

OFFICE OF ORIGIN

MINNEAPOLIS

MINNEAPOLIS

TITLE OF CASE

UNKNOWN SUBJECT;
Interception of Radio
Telephone Transmission of
HUBERT H. HUMPHREY
9/27/70

Minneapolis, Minnesota

DATE INVESTIGATIVE PERIOD
7/21/71 6/26-7/15/171

AEPORT MADK BY TYRED BY
YA bab

[CHARACTER OF CASE

INTERCEPTION OF COMMUNICATIONS

REFERENCE
Minneapo
dated 5;’ Of T he
:%

7C~
lis report of SA
2:[-" -

’c“

~

el

i ACCOMPLISHMENTS CLAIMED m I NONE ACQUIT-] case was saew:
CONVIC | ALTO.| Fus. FINES BAVINGS mecovemes | TALS
. v N VER ] ~
P tnos bnosctunen | o= Mne
OVER X MONTHS Clves [Xine
T -
amemovEs <0 4 A idiad _ ’ DO NOT WRITE IN SPACES sELov
COPIES MaDEs ' - o -, ll 'REC'34
2 - Bureau (139-3741) — —— ] B
1 - USA, Minneapolis, Minnesota —
’ potis, 8 JuL 231971 |
l - Minneapolis (139-83) | - R

1 Disseminotion Record of Attached Report

Notetions
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UNITED STATES DEPARTMENT OF JUSTICE
FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

Covy to: : 1 - USA, Minneapolis, Minnesota

Report of: R /(' 7¢ Ofice: Ninneapolis
Date: : July 21, 1971

Field Office File #: 139-83 Burvov File #: 139=-3T741

Vitle: UNKNOWN SUBJECT;
Interception of Radio
Telephone Transmission of
HUBERT H, HUMPHREY
September 27, 1970

XXXNHX Minneapolis, Minnesota

Character: ¥ INTERCEPTION OF COMMUNICATIONS

EX0RK:

Synopsis: USA, Minneapolis, Minn,, advised that after
thorough review of facts in this case and
applicable statutes, he does not find this
matter merits Federal prosecution; and he
declined prosecution in this matter,

L] c -—

Details: : - A

~ On July 14, 1971, United States Attorney ROBERT G.
RENNER, Minneapolis, uinnesota, advised that after thorough
review of the facts in this case and applicable statutes, he
does not find this matter merits Federal prosecution; and he
declined prosectuion in this matter,

Uyl

This d ine meither dations nor dusi of the FBI. It ia the property of the FEI and is loaned to your agency: it and its contents
are pot to be distributed outside your sgency.
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